
تسهیلات کسر خدمت برای سربازان متاهل و دارای فرزند؛مشمولان این 
طرح، بسته به تعداد فرزندان، می توانند از کاهش یا معافیت کامل خدمت 

برخوردار شوند.
به گزارش مهر، تسهیلاتی برای سربازان متأهل و دارای فرزند در نظر گرفته شده 
است که امکان بهره مندی از کسر خدمت و معافیت را برای این گروه از مشمولان 
فراهم می کند. این قانون در راستای سیاست های حمایتی و تشویقی برای تقویت 
بنیان خانواده و افزایش نرخ باروری تدوین شده است. بر اساس این طرح، سربازان 
متأهل و دارای فرزند می توانند از کسر خدمت های مشخص و در برخی شرایط از 

معافیت بهره مند شوند.
طبق اعلام سازمان نظام وظیفه عمومی فراجا سربازان متأهل از ۲ ماه کسر خدمت 
بهره مند می شوند که این موضوع به کاهش مدت زمان خدمت سربازان و تسهیل 
شرایط زندگی خانوادگی آن ها کمک خواهد کرد. همچنین سربازانی که دارای فرزند 
هستند، به ازای فرزند اول ۳ ماه، فرزند دوم ۴ ماه و فرزند سوم ۵ ماه از مدت خدمت 
آن ها کاسته می شود. این تسهیلات، که با توجه به شرایط اقتصادی کنونی و با هدف 

حمایت بیشتر از خانواده ها و مشوقی برای افزایش فرزندآوری نیز به شمار می رود.
برای مشمولانی که دارای تعداد بیشتری فرزند هستند، معافیت هایی در نظر گرفته 
شده است. طبق این قوانین، مشمولان بالای ۴۰ سال که دارای سه فرزند باشند، 
از انجام خدمت سربازی معاف خواهند شد. همچنین، افرادی که چهار فرزند دارند 
و به دلیل غیبت از خدمت بازمانده اند، در صورتی که سن آن ها زیر ۴۰ سال باشد، 

می توانند از معافیت بهره مند شوند.
این تســهیلات علاوه بر کاهش فشــارهای اقتصادی و اجتماعی بــر خانواده ها، 
 می تواند نقشی مؤثر در تسهیل شــرایط زندگی جوانان و ترغیب آنان به تشکیل 

خانواده داشته باشد.

کسر خدمت برای متاهلان
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سهم 9.3 میلیارد دلاری کالاهای اساسی

۴۴ میلیارد دلار ارز 
واردات تامین شد

رشد ۹۸ درصدی تحویل 
سوخت مایع نیروگاهی

وزیر جهاد: بازار گوشت 
و مرغ متعادل شد
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سرمقاله
تأثیر واردات 
بر قیمت خودرو

حداقــل واردات تاثیرگذار 
در بازار کشوری مثل ایران 
بالای ۱۰۰ تــا ۱۵۰ هزار 
دستگاه در سال است. یک 
بحث این است که یک بخش از تقاضایی که الان 
برای خودرو در بازار ایران وجود دارد، تقاضا در اثر بی 
ثباتی اقتصادی است. دولت چهاردهم باید در زمینه 
واردات خودرو رویه ای متفاوت از دولت قبل را در 
پیش بگیرد زیرا واردات شلخته، بی نظم و بی هدف 
خــودروی خارجی در دولت قبــل مانند واردات 
نمایشی خودروهای لاکچری برقی دردسرساز شده 
است. واقعیت این است که اقتصاد کشور ما، متورم 

بوده و به طور مرتب...

  بابک صدرایی، کارشناس 
خودرو

متن کامل  د ر صفحه 3

۴

توسعه فیبرنوری 
در ایران با یک شرط

موجودی مخازن نفت و گاز 44 درصد است

تأمین  انرژی  پایدار فصل سرد
صفحه2

صفحه3

واردات  خودروهای  اقتصادی
تعرفه   واردات   خودرو  کاهش   یافت

براساس آخرین اظهارات مسئولان، توسعه خطوط 
فیبرنوری به صــورت جدی در دولــت چهاردهم 
پیگیری می شــود و با بررســی های میدانی که از 
توســعه های چند ماه اخیر انجام شــده مشخص 
شده است که تاکنون توسعه ها شــتاب زده و فاقد 
کیفیت لازم بوده و در ایــن بخش بازنگری خواهد 
شد. فیبرنوری یا تار نوری رشته باریک و بلندی از 
یک ماده شفاف مثل شیشه یا پلاستیک است که 
می تواند نور وارد شــده از یک سر را، از سمت دیگر 
خارج کنــد. کابل فیبرنــوری دارای پهنای باندی 
بسیار بالاتر از کابل های معمولی است با این فناوری 
می توان داده هایی مانند تصویر، صوت و غیره را به 
راحتی با پهنای باند بالا تا ۱۰ گیگابیت بر ثانیه و بالاتر 
انتقال داد. بررسی ها حاکی از آن است کاربرانی که 
تحت پوشش این فناوری قرار می گیرند می توانند 
تا ســرعت های ۱۰۰۰ مگابیت بر ثانیه را تجربه و 
تمام خدماتی را کــه از اینترنت انتظار دارند در این 
بستر در اختیار داشته باشند. از آنجایی که اینترنت 
ماهواره ای نمی تواند سرعت و کیفیت ارتباطی مبتنی 
بر فیبرنوری را فراهم کند، در اروپا هم همه بسیج 
شده اند تا سال ۲۰۲۵ به پوشش حداکثری برسند. 
با توجه به اهتمام دولت های گذشــته و پیشرفت 
۴۰ درصدی آن براساس آخرین اظهارات تاکنون 
۸ میلیون خانوار در همه کشور تحت پوشش قرار 
گرفته اند. به اعتقاد کارشناسان طرح توسعه پروژه 
فیبرنوری از جمله اتفاقات خوبی بود که طی سالها در 
حوزه ارتباطات و فناوری رخ داد چراکه در بسیاری 
از کشورها انجام شده و از ضروریات توسعه شبکه و 
اینترنت محسوب می شود. به عبارتی اگر اینترنت 
همراه هم توسعه و سرعت خوبی داشته باشد باید 
پروژه فیبرنوری در مسیر خوبی حرکت و ادامه پیدا 
کند و نیاز است در دولت چهاردهم ادامه پیدا کند تا 
به هدف نهایی خود برسد. آنها توصیه کردند دولت 

چهاردهم می تواند با استفاده از...

آگهی فراخوان تجدید مزایده عمومی شماره 8– 1403  )نوبت اول(
موضوع فراخوان :  شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم در نظر دارد نســبت به برگزاری مزایده عمومی یک مرحله ای واگذاری و بهره برداری از 

تابلوهای تبلیغاتــی واقــع در فرودگــاه بین المللی قشم در قالب قرارداد اجاره به مدت ۳ سال اقدام می نماید.
مبلغ پایه مزایده:

مبلغ سالانهمبلغ ماهانهمتراژمبلغ برای  هر متر مربعمحل

۳9۴۲.7۵۸.۰۰۰.۰۰۰۳۳.۰96.۰۰۰.۰۰۰ مترمربع7.۰۰۰.۰۰۰ ریالفضای داخلی

۱۵۰6۰۰.۰۰۰.۰۰۰7.۲۰۰.۰۰۰.۰۰۰ مترمربع۴.۰۰۰.۰۰۰ ریالمحوطه بیرونی

۴۰.۲96.۰۰۰.۰۰۰ )مبلغ پایه مزایده(
تبصره :مبلغ قرارداد برای سالهای دوم و سوم با  افزایش ۲۰  درصد سالیانه به نسبت سال قبل محاسبه و از مستأجربابت اجاره بها قرارداد دریافت می گردد.

تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : مزایدهگر باید مبلغ ۰۰۰ / ۸۰۰ / ۰۱۴ /۲ ریال به عنوان تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به صورت ضمانتنامه بانکی یا واریز نقدي به حساب جاري 
۰۲۱۸7۴۰۲۱۸۰۰9 نزد بانک صادرات بنام شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم انجام گردد .
محل اجرای موضوع مزایده : فرودگاه بین المللی قشم – شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم

مهلت دریافت اسناد مزایده : متقاضیان شرکت در مزایده میتوانند از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲6 تا پایان وقت اداری مورخ ۱۴۰۳/۰9/۰6 با مراجعه به آدرس الکترونیکی: www. Qeshm.ir و 
سامانه شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم: http://padmco.ir/ و http://www.qeshmports.com/یا دفترشرکت واقع درقشم- اسکه بندر بهمن – 

شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم مراجعه و یـک سـري کامـل از اسـناد مزایده را دریافت نماید.
مهلت و محل تسلیم پیشنهادات مزایده : متقاضیان باید پیشنهادات خود را از تاریخ ۱۴۰۳/۰9/۰7 تا ســاعت ۱۴:۰۰ در روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰9/۱7 در دفتر مرکزی شرکت توسعه و 

مدیریت بنادر و فرودگاه قشم واقع در بندر بهمن قشم تحویل دهند. 
زمان و محل تشکیل کمیسیون و بازگشایي پاکتها: رأس ساعت ۱۵:۰۰ روز یکشنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰9/۱۸- جزیره قشم- دفتر مرکزی شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه قشم واقع در بندر بهمن قشم

 سایر توضیحات و شرایط : هزینه انتشار آگهی مزایده وکلیه هزینه های مربوط به برگزاری مزایده فوق به عهده برنده مزایده می باشد. 
سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد مزایده مندرج است.

۱۴۰۳_۱۱۲۸
شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم

شرکت توسعه و 
مدیریت بنادر و فرودگاه 

منطقه آزاد  قشم

آگهي مناقصه عمومي یك مرحله اي 
شماره ۸23-1۴03-023

کد فراخوان پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات 531۸27۸۴
شماره مجوز اداره کل روابط عمومي وزارت نفت  )1۴03.۶1۶۸(

» نوبت اول «
شرکت گاز استان اردبیل در نظر دارد بصورت مناقصه پروژه گازرساني به حفره هاي خالي و مناطق توسعه یافته در شهرستان اردبیل ، هیر و روستاهاي تابعه بصورت پراکنده را مطابق مشخصات 

فني و استانداردهاي شرکت ملي گاز ایران از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت )ستاد( برگزار و به پیمانکار حائز شرایط واگذار نماید.
الف( احداث شبکه توزیع گاز پلي اتیلن به اقطار 6۳ ، 9۰ ، ۱۲۵ و ۱6۰ میلیمتر و به طول ۱۵۰۰۰ متر.

ب ( احداث شبکه توزیع گاز فولادي به اقطار ۲ ، ۴ ، 6 ، ۸ و ۱۰ اینچ و به طول ۱۲۴۸ متر.
بدین منظور از کلیه شرکتها و پیمانکاران متخصص واجد شرایط که  توانایي و ظرفیت خالي انجام کار را دارند با داشتن رتبه بندي و گواهي تائید صلاحیت در رشته تأسیسات و تجهیزات 
با پایه ۵ ثبت شده در سامانه ساجار اقدام نمایند. کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشائي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 

الکترونیکي دولت ) ستاد( به آدرس WWW.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
توجه  : در اجراي ماده ۳ قانون حداکثر استفاده از توان فني و مهندسي تولیدي و صنعتي و اجرائي کشور رعایت بخشــنامه شماره  ۱۰6/۲۸7۲۰6-۱۳۸۱/۱۰/۱۴ معاون رئیس جمهور و 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور الزامي است.
تضمین معتبر شرکت در فرآیند ارجاع کار به صورت یک یا ترکیبي از ضمانتنامه هاي موضوع بندهاي )الف( ، )ب(، )پ(، )ج(، )چ( و )ح( ماده )۴( آئین نامه تضمین معاملات دولتي هیأت 

وزیران به شماره ۱۲۳۴۰۲/ت ۵۰6۵9 هـ مورخ 9۴/9/۲۲ بوده باشد.
مبلغ و نوع تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : سپرده شرکت در فرآیند ارجاع کار به مبلغ ۴/۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) چهار میلیارد و یکصد میلیون ریال( به صورت ضمانتنامه معتبر بانکي که براي مدت سه ماه معتبر بوده 
و تا سه ماه دیگر نیز قابل تمدید باشد و یا واریز به حساب شبا IR ۳۲۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۱۱۸۱۰6۳769۵۸  تمرکز وجوه سپرده - شرکت گاز استان اردبیل با شناسه واریز 9۴۴۱۱۸۱7۵۲9۲6۰۰9۲9999۰۰۰۰۰۰۰۰۰  

تاریخ شروع فروش اسناد: روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/9/۳ از ساعت ۸/۰۰     
تاریخ پایان فروش اسناد : روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/9/7 قبل از ساعت ۱9/۰۰

تاریخ تسلیم پیشنهاد قیمت: روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/9/۱9 قبل از ساعت ۱۲/۳۰       
تاریخ بازگشائي : روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/9/۲۰ ساعت ۸/۰۰ در ساختمان مرکزي شرکت گاز استان اردبیل .

ضمناً آگهي فوق در شبکه اطلاع رساني نفت و انرژي » شانا «  در قسمت مناقصه و مزایده به آدرس  WWW.SHANA.IR و شبکه اطلاع رساني شرکت گاز استان اردبیل به آدرس WWW.NIGC-AR.IR   درج گردیده است .
تلفن تماس : ۳۳7۴۳7۸۲ – ۰۴۵         

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۳/۰۸/۲6   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۲۸   
 روابط عمومي شرکت گاز استان اردبیل

شناسه آگهی ۱۸۲۴۵۲۴ 

آگهی تجدید مناقصه عمومی
نوبت اول

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری وصنایع دستی خراسان رضوی 
در نظر دارد تجدید مناقصه انجام امور راهنمائی موزه های مردم شناسی 
وبازدید از واحدهای اقامتی در سطح استان خود را از طریق مناقصه در 
قالب حجم کار معین به اشخاص حقوقی واجد شرایط و دارای گواهینامه 
تایید صلاحیت کار از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی واگذار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت به نشانی www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
آگهی نوبت اول: یکشنبه   ۱۴۰۳/۰۸/۲6
آگهی نوبت دوم : دو شنبه ۱۴۰۳/۰۸/۲7

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری وصنایع دستی 
خراسان رضوی

شناسه آگهی ۱۸۲۸۰۳۵

نوبت اول
فراخوان آگهـي مناقصه عمومي از طریق ارزیابی کیفی فشرده

شرکت گازاستان اصفهان ، درنظر دارد جهت موضوع زیر :
موضوع : تامین نیروی انسانی ، خودرو و تجهیزات جهت انجام عملیات امداد ، نگهداری و تعمیرات تأسیسات گازرساني شامل خطوط تغذیه و توزیع ، ایستگاههای تقلیل 

فشار، حفاظت از زنگ ، خدمات کنتورخوانی ، توزیع صورتحساب مشترکین، وصول مطالبات و خدمات عمومی در سطح منطقه دو اصفهان و توابع
به شماره فراخوان )۲۰۰۳۰9۱۱۳۸۰۰۰۱۲7( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir از طریق ارزیابی کیفی فشرده برگزار نماید .کلیه مراحل برگزاری 

مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه اسناد ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  (ستاد)  انجام خواهد شد .
تذکر: با توجه به ارزیابی کیفی فشرده )یکپارچه( در این مناقصه ، لازم است مناقصه گران نسبت به دریافت ، تکمیل ، مهر و امضاء الکترونیک و بارگذاری اسناد ارزیابی کیفی اقدام نمایند و همزمان مدارک لازم 

برای بارگذاری در پاکتهای الف، ب و ج را نیز مطابق دعوتنامه صادره مهر و امضای الکترونیک نموده و حداکثر تا تاریخ مشخص شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری نمایند . 

- کد فراخوان پایگاه ملی مناقصات ۵۳۱۸۲77۳

- مهلت زمان دریافت اسناد از سایت : تا ساعت ۱9:۰۰ روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۳/۰9/۰۵

- مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی و ارائه مدارک و پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد : ساعت ۱9:۰۰ روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۳/۰9/۱9

- بازگشایی و ارجاع به کمیته فنی  بازرگانی ۱۴۰۳/۰9/۲۰ روز سه شنبه ساعت ۰۸:۴۰  

- به منظور شرکت در این مناقصه ، داشتن کد ۴ و 7  از سازمان تعاون ، کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد .     

- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار :  ۱۲.۱9۲.۰۰۰.۰۰۰ ریال
آدرس : شرکت گاز استان اصفهان واقع در خیابان چهارباغ بالا - روبروی مجتمع پارک - امور پیمانها 

جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن : ) ۳۸۱۳۳7۵9 و ۳۸۱۳۳767 ( ) ۰۳۱ ( تماس حاصل نمایید .
شماره فکس : ۰۳۱-۳۸۱۳۳9۱۴

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس ۰۲۱ ۴۱9۱۴
شرکت گازاستان اصفهان 

شناسه آگهی ۱۸۲6۴۵۴



اقتصاد2
ایران

سهم 9.3 میلیارد دلاری کالاهای اساسی
۴۴ میلیــارد دلار ارز واردات 

تامین شد
طبق اعلام بانک مرکزی، از ابتدای ســال جاری 
تا ۲۳ آبان ماه، ۴۳ میلیــارد و ۹۵۱ میلیون دلار 
ارز برای واردات کالاهای اساسی، دارو، کالاهای 
تجاری و بازرگانــی، واردات در مقابل صادرات و 
خدمات تامین شده که سهم کالاهای اساسی و 

دارو ۹ میلیارد و ۳۹۷ میلیون دلار است.
به گزارش ایســنا، طبق اعلام بانــک مرکزی، از 
ابتدای ســال جاری تا ۲۳ آبان ماه، ۴۳ میلیارد 
و ۹۵۱ میلیــون دلار ارز بــرای واردات کالاهای 
اساسی، دارو، کالاهای تجاری و بازرگانی، واردات 
در مقابل صادرات و خدمات تامین شده است. در 
این مدت برای کالاهای اساسی و دارو ۹ میلیارد و 
۳۹۷ میلیون دلار، برای کالاهای تجاری و بازرگانی 
مبلغ ۲۳ میلیارد و ۹۸۹ میلیون دلار، برای خدمات 
۹۴۵ میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات 
۹ میلیارد و ۶۲۰ میلیــون دلار تأمین ارز صورت 

گرفته است.
مطابق این گزارش، بانک مرکــزی برای واردات 
کالاهای اساسی و کشاورزی شامل گندم، دانه های 
روغنی و نهاده های دامی هفــت میلیارد و ۳۹۲ 
میلیون دلار و بــرای دارو، مواد اولیــه دارویی و 
تجهیزات پزشــکی دو میلیارد و ۵ میلیون دلار 
ارز تأمین کرده اســت. بنابرایــن، بانک مرکزی، 
در مجموع ۹ میلیــارد و ۳۹۷ میلیون دلار برای 
کالاهای اساسی و کشــاورزی و دارو و تجهیزات 
پزشکی را با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان و با هدف 
حمایت از مصرف کنندگان و دسترســی اقشار 
جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر تأمین 
کرده اســت. همچنین، در این بــازه زمانی برای 
کالاهای تجاری و بازرگانی مبلــغ ۲۳ میلیارد و 
۹۸۹ میلیون دلار و برای واردات در مقابل صادرات 
مبلغ ۹ میلیارد و ۶۲۰ میلیون دلار و در مجموع ۳۳ 
میلیارد دلار و ۶۰۹ میلیون دلار تأمین ارز صنایع 

صورت گرفته است.
تأمین ارز نیمایی برای »صنایــع حمل و نقل و 
خودرو« معادل سه میلیارد و ۸۰۸ میلیون دلار، 
»ماشــین آلات و تجهیزات تولیــد« معادل دو 
میلیارد و ۳۴۰ میلیون دلار، »صنایع معدنی« یک 
میلیارد و ۸۵۵ میلیون دلار، »صنایع شیمیایی و 
پلیمری« دو میلیارد و ۶۷۲ میلیون دلار، »صنایع 
و تجهیزات برق و الکترونیک« معادل سه میلیارد 
و ۹۷ میلیون دلار، »منسوجات و پوشاک« معادل 
یک میلیارد و ۲۲۳ میلیــون دلار صورت گرفته 
اســت. این گروه های صنایع همچنین به ترتیب 
دو میلیارد و ۲۰۱ میلیون دلار، یک میلیارد و ۷۳۲ 
میلیون دلار، یک میلیارد و ۸۹۱ میلیون دلار، ۸۰۲ 
میلیون دلار، ۳۱۰ میلیون دلار، ۶۱ میلیون دلار ارز 
توافقی یا واردات در مقابل صادرات تا پایان روز ۲۳ 

آبان ماه سال جاری دریافت کرده اند.
همچنین تا تاریخ ۲۳ آبان ماه، سایر صنایع هشت 
میلیارد و ۹۹۴ میلیون دلار ارز نیمایی و دو میلیارد 
و ۶۲۳ میلیون دلار ارز توافقی یا واردات در مقابل 
صادرات دریافت کرده اند. گفتنی است؛ چهارشنبه 
۲۳ آبان ماه ۱۴۰۳ در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله 
ایران، دلار با نرخ ۵۱ هزار و ۵۹۵ تومان، یورو با نرخ 
۵۴ هزار و ۶۸۵ تومان و درهم با نرخ ۱۴ هزار و ۴۹ 
تومان مورد مبادله قرار گرفت. هم چنین تالار حواله 
ارز، شاهد مبادله دلار با نرخ ۵۰ هزار و ۱۹۰ تومان، 
مبادله یورو با نرخ ۵۳  هزار و ۱۹۵ تومان و مبادله 

درهم با نرخ ۱۳ هزار و ۶۶۶ تومان بود.

شعب غیر ارزی بانک ها از فرایند 
ثبت سفارش حذف شدند

با توجه به درخواســت بانک مرکزی در خصوص 
اصلاح شعب فعال بانک ها در سامانه جامع تجارت، 
شعبی که مجوز انجام فعالیت های ارزی را نداشته 
باشند، در بخش مالی بانکی ثبت سفارش غیر فعال 
شده اند. به گزارش تسنیم، سامانه جامع تجارت 
در اطلاعیه ای اعلام کرد: به استحضار می رساند، 
با توجه به درخواســت بانک مرکزی در خصوص 
اصلاح شعب فعال بانک ها در سامانه جامع تجارت، 
شعبی که مجوز انجام فعالیت های ارزی را نداشته 
باشــند، در بخش مالی بانکی ثبت سفارش غیر 
فعال شده اند. از این پس کاربران باقد برای ثبت 
سفارش های جدید خود شعبه مورد نظر را از بین 

شعب دارای مجوز فعالیت ارزی انتخاب نماید.
تغییــرات ایجاد شــده مشــکلی بــرای ثبت 
ســفارش هایی که از قبل شــعبه بانک خود را 

مشخص کرده اند به وجود نخواهد آورد.
لازم به ذکر است بانک های عامل می توانند برای 
کسب مجوز فعالیت ارزی، مراتب را از بانک مرکزی 
پیگیری نمایند. در صورت اعلام بانک مرکزی مبنی 
کسب مجوز توسط هر یک از شعب، وضعیت آن ها 

در سامانه جامع تجارت بروز خواهد شد.

خبر

صنعت نیروگاهی کشــور 
برای تامین بــرق پایدار به 
سوخت کافی نیاز دارد، امری 
که بر اساس داده های وزارت 
نفت با چالش جدی روبه رو 
شده است. به گزارش ایرنا، نهم مهرماه امسال »ساناز 
جعفرزاده« مدیرکل دفتر برنامه ریزی و بهره برداری 
تولید شرکت برق حرارتی در گفت و گو با ایرنا گفت: 
چنانچه سوخت زمســتانی نیروگاه ها به طور کامل 

تامین نشود، زمستانی سخت در پیش خواهد بود.
وی همان زمان ضمــن مطلــوب ارزیابی نکردن 
وضعیت ســوخت نیروگاهــی، افزود: امســال در 
هم ســنجی با سال گذشــته ۶ درصد گاز کمتری 
دریافت شده است و این مساله سبب شده مصرف 
گازوئیل ۱.۸ برابر ســال گذشــته شود. همچنین 
مصرف مازوت در نیروگاه ها نیز تقریباً ۲ برابر سال 
گذشته اســت. وی ادامه داد: از ســویی دیگر برای 
سوخت زمســتان یک ملاحظه ای روی موجودی 
مخازن وجــود دارد و تقریبــاً ۴۳ درصد مخازن 

خالی تر از سال گذشته است.
مدیرکل دفتــر برنامه ریزی و بهره بــرداری تولید 
شرکت برق حرارتی افزود: سال گذشته در مجموع 
موجودی سوخت مخازن تقریبا به عدد ۸۸ درصد 
رسید، اما پیش بینی می شود تا پایان امسال این رقم 

به ۷۷ درصد برسد.
جعفــرزاده خاطرنشــان کرد: اکنــون موجودی 
مخازن نفت و گاز ۴۴ درصد اســت و ضرورت دارد 
محدودیتی کــه در تخصیــص گاز نیروگاهی در 

شرکت ملی گاز وجود دارد، رفع شود.
وی همچنین گفت: ضرورت دارد در این دو ماهی که 
تا آغاز اوج مصرف گاز در بخش خانگی باقی مانده، 
نهایت تخصیص گاز به نیروگاه ها اتفاق افتد تا شاهد 
کمترین استفاده از سوخت مایع تحویلی از سوی 
شــرکت پالایش و پخش باشیم و این سوخت های 

جایگزین برای زمستان ذخیره شود.
مدیرکل دفتــر برنامه ریزی و بهره بــرداری تولید 
شرکت برق حرارتی یادآور شــد: اگر این موضوع 
اتفاق رخ ندهد و ما در این دو ماه مهر و آبان نتوانیم 
مصرف سوخت مایع به ویژه نفت گاز را در نیروگاه ها 
صفر کرده و تمرکز بر روی ذخیره سازی انجام نشود، 
به طور قطع زمستان سختی برای تولید پایدار برق 

نیروگاه ها خواهد بود.
اکنون و بر اساس اعلام وزارت نیرو، فصل سرد سال 

جاری در حالی آغاز شد که صنعت نیروگاهی کشور 
با وجود زیرساخت های مناســب برای تولید برق 
مورد نیاز این فصل، به واسطه محدودیت در تأمین 
ســوخت با چالش های جدی در این حوزه رو به رو 
شده است؛ واقعیت غیرقابل انکاری که انتظار می رود 
در سایه صرفه جویی مشــترکان بخش خانگی در 
مصرف گاز و برق و افزایش ظرفیت سوخت تحویلی 

در ماه های آینده بهبود یابد.
باتوجه بــه اینکه بیش از ۹۰ درصــد برق تولیدی 
کشور از طریق نیروگاه های حرارتی تأمین می شود 
و سوخت اول و عمده این نیروگاه ها نیز گاز است، 
تأمین و تحویل انــرژی گاز کافی چه در فصل گرم 
و چه در فصل سرد سال نقش مهمی در تولید برق 

کافی در کشور دارد.
همچنین اکثــر نیروگاه های حرارتی کشــور در 
شــرایطی که انرژی گاز کافی برای تولید برق در 
اختیار نداشــته باشند، از ســوخت مایع به عنوان 
ســوخت جایگزین اســتفاده می کنند که بدین 
منظور نیز از سال ها قبل تمهیدات لازم به منظور 
ذخیره سازی سوخت مایع کافی در مواقع ضروری 

توسط وزارت نیرو اندیشیده شده است.
به بیان دیگر و بر اساس عرف سال های گذشته در 
فصل گرم ســال که میزان مصرف گاز طبیعی در 
بخش خانگی به شدت کاهش می یابد، نیروگاه های 
کشور از گاز به عنوان ســوخت نیروگاهی استفاده 
می کنند و نسبت به ذخیره ســازی سوخت مایع 
اقدام می کنند تا در فصل ســرد ســال که مصرف 

گاز در بخش خانگی اوج می گیرد، از سوخت مایع 
)۸۵ درصد گازوئیل و تنها ۱۵ درصد نفت کوره( به 

عنوان سوخت جایگزین نیروگاهی استفاده کنند.
با این وجود در ســال جاری شمسی و بنا به دلایل 
متعدد که در ادامه مورد اشاره قرار می گیرد، روند 
عادی تأمین، ذخیره سازی و مصرف سوخت مورد 
نیاز نیروگاه ها اعم از انرژی گاز و سوخت مایع )نفت 
گاز و نفت کوره( با چالش هایی رو به رو شد که همه 
این عوامل در کنار یکدیگر باعث شده است صنعت 
برق کشور با وجود در اختیار داشتن زیرساخت های 
لازم برای تولید برق کافی در فصل ســرد ســال، 
سوخت کافی برای تولید حداکثری را نداشته باشد.

به عنوان نمونه و مســتند به گزارش وزارت نفت، 
ذخایر نفت گاز شــرکت پالایش و پخش در پایان 
دومین ماه فصل تابســتان ســال جاری نسبت به 
مدت مشــابه در ســال ۱۴۰۲ بیش از ۴۰ درصد 

کاهش داشته است.
افزون بر ایــن در پنج ماه نخســت ســال جاری 
و برخلاف رویــه جاری در ســال های قبل، بخش 
عمده ای از تعمیرات پالایشــگاه های گازی و نفتی 
کشور انجام نشد و این بدان معناست که تولید گاز 
و تحویل آن به نیروگاه ها در سه ماه نخست شروع 
به کار دولت چهاردهم نســبت بــه رویه معمول با 

چالش مواجه شد.
با این تفاســیر با توجه به تحویل نفت گاز کمتر به 
صنعت نیروگاهی، ذخایر سوخت مایع این صنعت 
نیز در پایان فصل گرم سال نسبت به مدت مشابه 

سال قبل به میزان ۶۰ درصد کاهش یافت. همچنین 
به دلیل کاهش معنی دار انرژی گاز تحویلی در فصل 
گرم، تولید برق مورد نیاز بخش های مختلف از محل 
سوخت مایع در این فصل در دستور کار قرار گرفت 
که در کنار رکوردشــکنی های مکرر مصرف برق و 
فشار شدید به صنعت نیروگاهی در کاهش شدید 

ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها موثر بود.
این موضــوع از آن جهت مورد تأکید اســت که از 
ســویی در فصل گرم ســال جاری بیش از ۴۷ بار 
رکورد تقاضای مصرف برق کشور شکست و به عدد 
بی سابقه ۸۰ هزار مگاوات رسید و از سوی دیگر به 
دلیل ایجاد اشکال در تحویل گاز طبیعی کافی به 
نیروگاه، صنعت نیروگاهی ناگزیر به مصرف سوخت 

مایع با هدف تأمین برق پایدار شد.
با این تفاســیر صنعت برق کشــور در حالی فصل 
سرد ســال جاری را آغاز کرده است که با وجود در 
اختیار داشــتن بیش از ۹۴ هزار مگاوات ظرفیت 
اسمی نیروگاهی و آمادگی کافی برای تولید برق تا 
سقف اوج بار فصل سرد سال گذشته )نزدیک ۴۵ 
هزار و ۵۰۰ مگاوات(، از یک سو ۶۰ درصد نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته با کاهش ذخایر سوخت 
مایع رو به رو است و از ســوی دیگر به دلیل سهم 
بیش از ۸۵ درصدی بخــش خانگی در مصرف گاز 
طبیعی در فصل ســرد برای تامین گرمایش، عملًا 
 امکان چندانی برای مصرف انــرژی گاز در بخش

 نیروگاهی ندارد.
به این موارد باید کاهش شــدید دما در هفته های 
پیش رو و برودت هوا را نیز که از ســویی به ایجاد 
اشــکال در حمل و نقل جاده ای سوخت به مقصد 
نیروگاه ها و از ســوی دیگر به افزایش مصرف گاز 
بخش خانگی منجر می شود و به صورت مستقیم بر 
امکان تأمین سوخت نیروگاهی مؤثر هستند، افزود.

بر اساس موارد ذکر شده، از اتخاذ تدابیر هوشمندانه 
برای مدیریت مصرف برق و انرژی از طریق اعمال 
محدودیت های زمان بندی شــده برق می توان به 
عنوان راهکار موثری یاد کرد که در شرایط کنونی 
امکان تأمین برق و گاز پایدار در فصل ســرد را در 

اقصی نقاط کشور فراهم خواهد کرد.
ناگفته پیداست همراهی مشترکان بخش خانگی 
و تجاری بــا صنعت بــرق و گاز و صرفه جویی این 
مشــترکان نه تنها به افزایش امکان تأمین انرژی 
پایدار فصل ســرد کمک خواهد کرد، بلکه ســهم 
بخش صنعت و مولد را نیز که به درســتی از آن به 
عنوان موتور محرک اقتصاد و اشــتغال کشور یاد 

می شود، روشن و پویا نگاه خواهد داشت.

موجودی مخازن نفت و گاز ۴۴ درصد است

تأمین انرژی پایدار فصل سرد

رشــد ۹۸ درصــدی تحویل 
سوخت مایع نیروگاهی

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران از رشد ۹۸ درصدی تحویل سوخت 
مایــع نیروگاهــی در ۲۲ روزه ابتدایی آبان 
 امسال در مقایســه با مدت مشــابه پارسال 

خبر داد.
به گزارش مهر، کرامت ویس کرمی در برنامه 
تلویزیونی اظهــار کرد: در ۳۱ روز شــهریور 
امســال مقدار تحویل نفــت گاز نیروگاهی 
نسبت به ســال ۱۴۰۲، ۳۰ درصد افزایشی 
بوده اســت؛ یعنی در شــهریور سال ۱۴۰۳ 
به طــور میانگیــن روزانه ۲۱ میلیــون لیتر 
نفت گاز به نیروگاه ها تحویل شــده است که 
 این عــدد در ســال ۱۴۰۲، ۱۶ میلیون لیتر

 بوده است.
وی افــزود: همچنیــن در این ایــام، به طور 
میانگین روزانه ۲۴ میلیــون لیتر نفت کوره 
به نیروگاه های کشــور تحویل شده است که 
این عدد در سال گذشــته )۱۴۰۲( با ۱۳.۵ 
میلیون لیتــر تحویــل روزانــه، ۷۴ درصد 
افزایش یافته اســت؛ بنابرایــن در مجموع 
در شــهریور ۱۴۰۳، مجموع ســوخت مایع 
 نسبت به پارســال ۵۰ درصد افزایش تحویل 

را نشان می دهد.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایــران تأکیــد کــرد: در مهر ســال 
۱۴۰۳، مقــدار تحویــل نفــت گاز نســبت 
به مهــر ســال ۱۴۰۲ برابر بوده، امــا مقدار 
 نفت کــوره تحویلــی، ۷۹ درصــد افزایش 

یافته است.
ویس کرمی با اشــاره بــه اینکــه در ۲۲ روز 
آبــان ۱۴۰۳، با تحویــل میانگیــن روزانه 
۴۲ میلیون لیتــر نفت گاز بــه نیروگاه های 
کشــور که این عدد در ســال گذشته ۱۹.۷ 
میلیــون لیتــر بــوده اســت، ۱۱۳ درصد 
نفت گاز بیشتری در مقایســه با مدت مشابه 
پارســال تحویل دادیم، افزود: در نفت کوره 
نیــز ۷۶ درصد افزایش تحویل داشــتیم؛ در 
مجموع در ۲۲ روز آبان ۹۸ درصد ســوخت 
 مایع بیشــتری تحویل نیروگاه های کشــور 

شده است.
وی با تأکید بر اینکه کســر ذخایر سوخت در 
نیروگاه ها تابعی چند وجهی است که بستگی 
به عوامل متعددی از جمله تولید گاز و مصرف 
ســوخت معادل دارد، گفت: مصــرف نیز در 
بخش های مختلف از جمله برق و گاز… باید 

در نظر گرفته شود.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایــران تصریح کــرد: یکــی از دلایل 
کاهش ســطح ذخایر نیروگاهی از شــهریور 
تاکنون، سرمای زودرس پاییز امسال نسبت 
به مدت مشابه پارســال با کاهش ۳.۸ درجه 
ســانتی گرادی دما بوده است که به دنبال آن 
مصرف خانگی، تجاری و صنایع عمده بالاتر 
رفته اســت و به همین مقدار ســهم سوخت 

نیروگاه ها کاهش یافته است.
ویس کرمــی همچنیــن موضوع بــه تعویق 
افتادن تعمیرات پالایشگاه های گازی و نفتی 
از نیمه نخست سال به پاییز امسال را مطرح 
کرد و گفت: این تعمیرات کــه باید در ۵ ماه 
نخست سال انجام می شــد، به شهریور، مهر 
و آبان موکول شده است؛ بنابراین تمهیداتی 
اندیشــیدیم که زمان تعمیــرات را کاهش 
دهیم و با ریســک به ماه های پایانی ســال 
منتقل کنیــم، اما در همین شــرایط، مقدار 
تولیــد فرآورده های نفتی شــامل نفت گاز و 
 نفت کوره، روزانه ۵ و ۶ میلیــون لیتر افزوده 

شده است.

خبر
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وزیــر اقتصاد با بیــان اینکه بانــک مرکزی در 
قضیــه کنتــرل نــرخ ارز و دلار خــوب عمل 
کــرد، اظهارکــرد که ســکه به خاطــر انس 
 جهانی کــه ۲۰۰ دلار کاهش قیمت داشــت، 

نزولی شد.
به گزارش ایســنا، عبدالناصر همتی در حاشیه 
جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: 
وام ازدواج در شــبکه بانکی در حــال پرداخت 
اســت. وی در واکنش بــه ســوال خبرنگاران 
درباره تعامــل با بریکس، پیشــرفت در اف ای 
تی اف و موضوع هوشمندســازی، تصریح کرد: 
 معلوم اســت امروز ســوال ندارید، سوالات تان

 الکی است.
وزیر اقتصاد همچنین با اشاره به کنترل قیمت 
ارز و سکه، گفت: بانک مرکزی در قضیه کنترل 
نرخ ارز و دلار خوب عمل کرد. سکه به خاطر انس 
جهانی که ۲۰۰ دلار کاهش قیمت داشت، نزولی 
شد. قیمت ســکه در ایران هم به دلیل افزایش 
انس جهانی بود که با کاهشی شدن آن، نرخ سکه 

در ایران نیز کاهش یافت.
وزیر اقتصاد با اشاره به وضعیت آرد و نان، گفت: 
قضیه آرد و نــان خیلی مهم اســت. اول اینکه 
وضعیت آرد کنترل شــد. از سال ۱۳۹۸ میزان 
مصرف خیلی بالا نرفته با اینکه ورودی مهاجران 
هم داشــتیم. اما از نظر قیمتــی، موفق نبوده 

است. مشکل اساســی این اســت که هر وقت 
 سوبسید نان در ابتدای کار پرداخت شد با مشکل 

روبرو شدیم.
همتی ادامه داد: قیمت آرد نانوایی ها یک بیست 
و چهارم قیمت گندم خریداری شــده توســط 
دولت اســت. دولت امســال ۲۲۰ همت گندم 
خرید. باید ســاز و کار بهتری داشــته باشیم و 
یارانه بــه مردم پرداخت شــود چــون قیمت 
نان در بــازار مرتب افزایش می یابــد اما دولت 
همچنان آرد را به قیمت یک بیســت و چهارم 
قیمت گنــدم در اختیار نانوایی هــا می گذارد. 
سیستمی که در گذشــته به اجرا درآمد از نظر 
 کنترل مصرف آرد خوب اســت اما باید معایب 

آن رفع شود.
وزیر اقتصاد از دنبال کردن مســئله اف ای تی 
اف سخن گفت و افزود: از طریق مجاری قانونی 
موضوع را دنبال می کنیم. به نفع کشــور است 
که این مسئله حل شــود. در عین حال از مسیر 
دیگری هم در حال دنبال کردن مسئله هستیم.

همتی با اشــاره به اتصال شــبکه بانکی ایران و 
روسیه، گفت: بانک مرکزی در حال رایزنی با سایر 
کشورها برای برقراری ارتباط بانکی نظیر ارتباط 
بانکی ایران و روسیه است. دولت از هر اقدامی که 
موجب روان تر شــدن روابط بانکی کشور شود،  

حمایت می کند.

رییس سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به ضرورت 
شفاف ســازی نهادها در هزینه مالیــات گفت: جزو 
وظایف مقامات استانی به ویژه شهرداری ها است که 
محل هزینه منابع بزرگی که مردم و فعالان اقتصادی 

پرداخت می کنند، را اطلاع رسانی کنند.
سیدمحمدهادی ســبحانیان امروز، ۲۳ آبان ماه در 
دیدار با استاندار خوزستان اظهار کرد: هدف از سفر 
به استان خوزستان، دیدار با اســتاندار برای تبیین 
دستاوردهای نظام مالیاتی و اقدامات تحولی است. از 
طرفی کسب و کارها و فعالین اقتصادی ممکن است 
ابهاماتی در حوزه مالیاتی احســاس کنند. بنابراین 
شناسایی این مشــکلات در اولویت ها است به این 
منظور با فعالان اقتصادی استان دیدار خواهیم داشت.
به گزارش ایســنا، وی ادامه داد: خوزســتان موتور 
محرکه اقتصاد کشور است و حل و فصل مسائل این 

استان را در راستای تسریع حرکت کشور می دانیم.
رییس سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به اقدامات 
سال گذشــته در توزیع عوارض آلایندگی در سال 
گذشــته گفت: پرداخت عوارض آلایندگی ســال 
گذشته، تقریبا در سنوات گذشته بی سابقه بود. در 
سال گذشته بیش از ۱۷ هزار میلیارد تومان عوارض 
آلایندگی به اســتان تخصیص یافت و بســیاری از 
پروژه های عمرانی و آبادانی ســطح استان، از محل 
عوارض اجرا شد. در هفت ماه ابتدایی سال نیز بیش از 

۱۰ هزار میلیارد تومان عوارض توزیع شد.

سبحانیان تاکید کرد: مهم است که به مردم بیان شود 
مالیات و عوارضی که پرداخت می کنند، صرف عمران 
و آبادانی شهرها و روستاها می شود. مردم باید بدانند 
که مالیات پرداختی کجا و چگونه هزینه می شود. این 
وظیفه دولتمردان است که به روشنی به مردم بیان 
کنند مالیات صرف عمران و توسعه می شود و انتظار 

مردم در این بخش، کاملا به حق است.
وی ادامه داد: از سال گذشته اقدامی انجام شد تا مردم 
بتوانند در حوزه اصناف، مشاغل و کسب و کارها محل 
مصرف مالیات خود را خــود تعیین کنند. این اقدام 
در راستای گزارش دهی به مردم است. بنابراین جزو 
وظایف مقامات استانی به ویژه شهرداری ها است که 
محل هزینه منابع بزرگی که مردم و فعالان اقتصادی 

پرداخت می کنند، را اطلاع رسانی کنند.
رییس سازمان امور مالیاتی کشور گفت: ساخت پل، 
جاده، بوستان ها و... به کاهش بار ترافیک و سهولت 
تردد مردم کمک می کند که از محل پرداخت عوارض 
و مالیات است. اگر پل یا راهی از محل مالیات ساخته 
می شود، حتما باید به مردم اطلاع رسانی شود تا باعث 

ایجاد رضایتمندی شود.
وی با بیان اینکه سازمان امور مالیاتی مجری قانون 
اســت، عنوان کرد: مناطق آزاد تجاری مشــمول 
مالیات بر ارزش افزوده شــده اند. مگــر اینکه دارای 
 شــرایطی از جمله صادرات و... باشــند که معافیت 

در پی خواهد داشت.

بر اساس برنامه هفتم توسعه مقرر شده دستکم ۵۰ درصد آموزش ها 
مهارت محور و عمده مشاغل ایجادی مهارتی باشند. به گزارش ایسنا، 
از نگاه کارشناسان مهارت آموزی موثرترین راه ایجاد اشتغال به شمار 
می رود و سرمایه گذاری در آموزش های مهارتی ضمن تربیت افراد 
متخصص و ماهر، نیاز واحدهای اقتصادی به نیروی ماهر را برطرف 
می کند. درحال حاضر در بسیاری از کشورها افراد جویای کار پیش 
از تحصیل در دانشگاه ها، دوره های مهارتی و فنی و حرفه ای را طی 
می کنند زیرا آموزش های مهارتی بستر ورود آنها به بازار کار را فراهم 
می کند. نگاه به نظام طبقه بندی مشاغل در کشورهای پیشرفته 
نشان می دهد که در فهرست مهارتهای مورد نیاز برای احراز بسیاری 
از شغل های تخصصی، مهارت عمومی و تخصصی بیش از مدرک 

تحصیلی مورد نیاز است.
در کشور ما ســازمان آموزش فنی و حرفه  ای به عنوان متولی ارائه 
آموزش  های مهارتی غیررسمی نقش موثری در تربیت نیروی انسانی 
ماهر و مورد نیاز بنگاه های اقتصادی و جذب افراد ماهر به بازار اشتغال 

دارد. در همین راستا، غلامحسین محمدی ـ معاون وزیر کار و رئیس 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای معتقد است:زیست بوم آموزش های 
مهارتی به سمت تعریف دوره های دوگانه آموزش های عملی و نظری 
در جوار کارگاه است و آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه ای می توانند 
به عنوان شرکای راهبردی سازمان فنی و حرفه ای در تربیت نیروی 
ماهر اثرگذار باشند. وی از تدوین بیش از ۱۱۷۰۰ استاندارد مهارتی 
در قالب شغل و شایستگی،سند حرفه و ایران مهارت در سازمان فنی 
و حرفه ای خبر داده و گفت:طبق آمارها بیش از یک میلیون نفر در 
۶ ماهه نخست ســال جاری در ۶۵۷ مرکز آموزش فنی و حرفه ای 
دولتی و بیش از ۲۲ هزار آموزشگاه فنی و حرفه ای آزاد فعال موفق به 
کسب آموزش های مهارتی شده اند و براساس پایش های انجام شده 
۵۰ درصد کسانی که مهارت آموزی می شوند، وارد بازار کار می شوند.

بــه گفتــه معــاون وزیــر کار در شــرایط تحریــم و موانــع 
ســرمایه گذاری، افزایش بهره وری نیروی کار با استفاده از مهارت 
آموزی و تربیت نیروی کار متخصص بهترین راهکار برای عبور از 

این شرایط است. محمدی با بیان اینکه مساله امروز کشور بیکاری 
نیست،تاکید کرد: مشکل اساسی نبود نیروی کار ماهر و عدم ارتباط و 
هماهنگی نیروی کار با مشاغل موجود است.عمده کسانی که گرفتار 
تورم و شوک حاصل از نوسان اقتصادی و فقر می شوند توانمندی 

و مهارت لازم برای عبور از چنین شرایط و شوک هایی را ندارند.
به گفته رئیس ســازمان آموزش فنی و حرفه ای همزمان با افزایش 
سطح مهارت، تولید رونق می گیرد و کسب و کارها توسعه پیدا می کند 
بنابر این افراد با ارتقای مهارت می توانند از شرایطی همچون فقر و 
بیکاری رهایی یابند. با وجود آنکه سازمان آموزش فنی و حرفه ای به 
عنوان کانون توسعه انسانی در گذشته و در اسناد مهم کشور جایگاه 
چندانی نداشت ولی خوشبختانه در برنامه هفتم توسعه ارتقای جایگاه 
مهارت به عنوان یک موضوع کلیدی مدنظر قرار گرفته به نحوی که 
در یک سال اخیر تلاش بسیاری صورت گرفت تا با همراهی دولت و 
مجلس به ویژه مجمع تشخیص مصلحت نظام، لایحه پیشنهادی 

حوزه مهارتی کشور در پیوست برنامه هفتم گنجانده شود.

محل هزینه  مالیات به مردم اطلاع رسانی شودعملکرد مناسب بانک مرکزی در کنترل نرخ ارز 

۵۰ درصد آموزش ها مهارت محور می شود

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۷۸۰۱۴۹۳۰ هیات دوم مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي  
علي حمامي زاده حرجندي به شناسنامه شماره ۲۰۲ کدملي ۲۹۹۲۰۶۴۶۳۷ صادره کرمان  
فرزند قاسم در ششدانگ یکباب خانه  به مساحت ۱۹۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۰۱۶ فرعي 
از ۳۹۶۸ اصلي مفروز و مجزي شده از پلاک ۷۵۸ فرعي از اصلي مذکور  واقع در  بخش۲  حوزه 
ثبت ملک منطقه دو کرمان  آدرس کرمان سرآسیاب کوچه مغفوري ۸ کوچه اشرف گنجوئي 
۱۵ شرقي ۱ شمالی ۲ بن بست چپ خریداري از مالک رسمي آقاي سید عباس ابراهیمی پور 
فرسنگی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.شناسه آگهی ۱۸۲۶۲۰۰
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۲۶                               

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۰۹
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان
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معاون وزیر صمت گفت: بعد از اظهار اولیه آیفون های 
مسافری، چند روز آینده در سامانه جامع تجارت این 
امکان ایجاد می شود که با پرداخت عوارض گوشی ها 

ثبت سفارش شده و مورد استفاده قرار گیرند.
به گزارش مهر، محمدعلی دهقــان دهنوی رئیس 
ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: بر اســاس 
هماهنگی هایی انجام شده این اجازه به گمرک داده 
شد که ثبت اظهار اولیه گوشی های آیفون مدل ۱۳ به 
بعد را آغاز کند؛ بنابراین افرادی که از ماه جاری )آبان( 
به صورت مسافری گوشی وارد کشور کردند، می توانند 
اظهار اولیه خــود را به گمرک اعــام کنند. دهقان 
دهنوی در ادامه افزود: بعد از اظهار اولیه در چند روز 
آینده در سامانه جامع تجارت این امکان برایشان ایجاد 
می شود که با پرداخت عوارض بتوانند گوشی های خود 

را ثبت سفارش و مورد استفاده قرار دهند.
وی بیان کرد: موضوع ثبت ســفارش گوشــی های 

آیفون وارداتی با رویه تجاری نیز در حال بررسی است 
که طبق ضوابط مشــخصی و در آینده نزدیک اعام 

خواهد شد.
دهقان دهنوی در مصاحبه با صدا و سیما درباره ثبت 
سفارش گوشی های آیفونی که قبل از ماه جاری به 
صورت مسافری وارد کشور شده اند نیز خاطرنشان 
کرد: تعداد قابل توجهی گوش های آیفون از قبل وارد 
کشور شده که برای ثبت سفارش آنها تا چند روز آینده 

راهکاری اباغ خواهد شد.
پیشتر اعام شده بود؛ حقوق ورودی مربوط در سال 
جاری در خصوص گوشــی های بیش از ۶۰۰ دلار 
مطابق ردیف ۶۰ جدول شماره ۱۶ قانون بودجه سال 
۱۴۰۳ کل کشــور، ۱۵ درصد در رویه تجاری و ۳۰ 
درصد در سایر رویه ها و در خصوص گوشی های ۶۰۰ 
دلار و پایین تر از آن مطابــق مقررات مربوط در رویه 
تجاری ۵ درصد و در سایر رویه ها ۶ درصد خواهد بود.

وزیر راه و شهر سازی از بررسی وضعیت پرداخت 
تسهیات مسکن ملی و تأمین منابع مالی برای 
متقاضیان در نشست مشترک با اعضای کمیسیون 
عمران مجلس شــورای اســامی خبر داد . به 
گزارش مهر فرزانه صادق وزیر راه و مسکن پس 
از نشست مشــترک با اعضای کمیسیون عمران 
مجلس شورای اسامی در جمع خبرنگاران گفت: 
اقداماتی برای ساخت مسکن انجام شده و اکنون 
در حال اقدامات تکمیلی هســتیم زیرا ثبت نام، 
پایش متقاضیان، تأمین زمین و واگذاری زمین ها 
به متقاضیــان و انعقاد قرار داد بــرای پرداخت 

تسهیات انجام شده است.
وی اظهار داشت: جلسه امروز کمیسیون عمران 
به بررســی وضعیت پرداخت تسهیات مسکن 
ملی اختصاص داشت. در این جلسه در خصوص 
تأمین منابع مالی برای ادامه پرداخت تسهیات 
به متقاضیانی که پیش تر وام دریافت کرده اند و 
نیز برای متقاضیان جدید بحث و تبادل نظر شد.

صادق با اشاره به اهمیت اجرای تعهدات دولت در 
این حوزه بیان کرد: این مساله به صورت گزارش 
در جلسه دولت نیز مطرح شد و وزیر امور اقتصاد 

و دارایی نیز بر اهمیت آن تأکید داشت. وزیر راه 
و شهرسازی خاطر نشــان کرد، به زودی جلسه 
شــورای عالی مســکن برگزار خواهد شد تا به 
بررسی چالش های موجود در تأمین منابع مالی 

و سایر مشکات پرداخته شود.
صادق تأکیــد کرد: حــدود ۸۰۰ هــزار نفر از 
متقاضیان که در دولت های پیشین اقدام به واریز 
وجوه کرده اند، باید به مســکن متناسب با شأن 
آنان دســت یابند. این موضوع در شورای عالی 
مســکن مطرح و تصمیم گیری های لازم جهت 
تسهیل امور و واگذاری ساختمان های در دست 

ساخت انجام خواهد شد.
وی همچنین از اعضای کمیسیون عمران مجلس 
برای برگزاری این جلسات قدردانی کرد و آن را 
عاملی مؤثر در تصمیم گیری های آتی دانســت. 
وزیر راه و شهرسازی در خصوص امکان ثبت نام 
متقاضیان جدید در سامانه اماک و اسکان نیز 
گفت: تغییری در ســامانه ثبت نام ایجاد نشده 
است و تأکید کمیسیون عمران بر ادامه ثبت نام ها 
است. صادق افزود: برای تأمین مسکن متقاضیان 

واجد شرایط، تأمین منابع مالی ضروری است.

رئیــس کمیســیون تلفیق 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ از 
مصوبه این کمیسیون برای 
کاهش تعرفه واردات خودرو 
خبر داد و گفت: کمیسیون 
تلفیق در مصوبه ای سقف واردات خودرو را ۳ میلیارد یورو 
پیش بینی کرد و تعرفه آن از ۱۰۰ درصد به ۸۰ کاهش 
یافت. غامرضا تاجگردون با اشاره به جلسه کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ گفت: کمیســیون تلفیق 
در اولین جلسه بررســی جزییات لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
تبصره ها و احکام بودجه در بخش درآمدی را بررسی کرد 
که یکی از موضوعات مربوط به حقوق ورودی کالاهای 
اساســی اعم از دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکی بود. 

مصوب شد حقوق ورودی یک درصد باشد.
رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ افزود: 
تلفیق نه تنها اجازه نداد که افزایش قیمتی برای این کالاها 
در بودجه صورت گیرد که اجازه نداد حقوق ورودی آنها 

نیز افزایش پیدا کند. تاجگردون اضافه کرد: همچنین 
کمیسیون تلفیق در مصوبه دیگری سقف واردات خودرو 
را ۳ میلیارد یورو پیش بینی کــرد و تعرفه آن را از ۱۰۰ 
درصد به ۸۰ تقلیل داد. البته تصویب نهایی این مصوبات 
منوط به تصویب در صحن علنی مجلس و تایید شورای 
نگهبان است. در همین رابطه چندی پیش رئیس سازمان 
توسعه تجارت در مورد بازنگری در تعرفه ها گفت: یکی از 
مواردی که می تواند به توسعه تجارت کمک کند رفع 
موانع، محدودیت ها و کاهش تعرفه ها است. تعرفه ها دو 
وجه دارند که یک وجه آن برای حمایت از تولید است که 
باید دقت کنیم اگر در این موضوع افراط شود تعرفه ها 
به مانع توسعه تجارت تبدیل می شود، باید یک تعادلی 
ایجاد شــود، ما نمی توانیم با ابزار تعرفه در بلندمدت از 

تولید حمایت کنیم.
دهقان دهنوی در مورد احتمال کاهش تعرفه واردات 
خودرو گفت: در مورد محصولات مختلف جلساتی در 
کمیسیون ماده یک با حضور ۹ دستگاه ذی ربط برگزار و 
در مورد تعرفه هر گروه کالایی بحث می شود، قاعدتا این 
بحث ها موافقان و مخالفانی دارد و در نهایت یک نتیجه ای 

گرفته می شود، امیدوارم نتیجه بهینه ای باشد و گرایش 
کلی ما به سمت کاهش تعرفه ها است.

قبل از تصویب آزادســازی واردات خودرو یک دو قطبی 
در فضای تصمیم گیران و کارشناسان کشور بوجود آمد. 
طرفداران طرح آزادســازی واردات ماشین معتقد بودند 
آزادســازی واردات التهابات بازار خودرو را آرام می کند. 
از طرف دیگــر گروه های مصرف برای انتخاب ماشــین 
مدنظرشــان قدرت انتخاب بیشــتری دارند. همچنین 
واردات باعث می شود که اتومبیل های باکیفیت بیشتری 
در دسترس عموم قرار گیرد. همه اینها به کاهش ۵۰ تا 
۸۰ درصدی قیمت ماشین های خارجی می انجامد. در 
نتیجه، این فضای رقابتی منجر به تعادل در بازار عرضه 
و تقاضا می شود. مخالفان طرح آزادسازی واردات خودرو 
معتقد بودند اگر واردات ماشین آزاد شود قطعا بین تجار 
واردکننده و خودروسازان اختاف ایجاد می شود. این تجار 
با انحصار قیمت گذاری می توانند در بازار خودرو قدرت و 
سرعت عمل را به دست گیرند. یکی دیگر از علل مخالفت 
این دسته از کارشناســان آماده نبودن زیرساخت های 

گمرکی برای اجرایی کردن این طرح بود.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

تعرفه واردات خودرو کاهش یافت

واردات خودروهای اقتصادی
جزئیات واردات آیفون های مسافری اعلام شد

تاکید بر تحقق تعهدات دولت در تأمین مسکن متقاضیان

تأثیر واردات بر قیمت خودرو
بابک صدرایی، کارشناس خودرو

حداقل واردات تاثیرگذار در بازار کشــوری 
مثل ایران بالای ۱۰۰ تا ۱۵۰ هزار دستگاه در 
سال است. یک بحث این است که یک بخش 
از تقاضایی که الان برای خودرو در بازار ایران 
وجود دارد، تقاضا در اثــر بی ثباتی اقتصادی 
است. دولت چهاردهم باید در زمینه واردات 
خودرو رویه ای متفــاوت از دولت قبل را در 
پیش بگیرد زیرا واردات شــلخته، بی نظم و 
بی هدف خــودروی خارجــی در دولت قبل 
مانند واردات نمایشــی خودروهای لاکچری 

برقی دردسرساز شده است.
واقعیت این است که اقتصاد کشور ما، متورم 
بوده و به طور مرتب قیمت ها افزایش پیدا می 
کند. این وضع فعلی، مردم را تشویق می کند 
به این که پولی را که در شرایط فعلی نمی تواند 
جذب تولید یا بیزینس شــود، سریعاً به کالا 
تبدیل کنند. بنابراین، یک بخش از تقاضای 
بازار، مربوط به این بخش بــوده و یک عامل 
که همیشه باعث شــده بازار خودرو، یکی از 
بازارهای جذاب ایران باشــد، همین موضوع 
است. افراد مختلف، به نیّت دلالی یا به نیّت این 
که ارزش پول کاهش پیدا نکند، خودرو می 
خرند و در پارکینگ منزل خودشان نگهداری 
می کنند یا از آن استفاده حداقلی می کنند به 

امید این که قیمت خودرو افزایش پیدا کند.
ما زمانی می توانیم خــودروی ارزان قیمت 
وارد کنیم که دولت اعام کند تعرفه واردات 
را به حداقل می رســاند. بــرای مثال، دولت 
باید تعرفه ۲۰ یا ۳۰ درصــدی تعیین کند و 
در آن حالت، صحبت وزیــر صنعت و معدن 
درست است. در آن حالت، خودروهای ۴۵۰ 
میلیون تومانی برندهای تویوتا، کیا، هیوندای 
و رنو، وارد بازار ایران می شود و ایران خودرو 
با خودروی تارا با قیمت ۴۵۰ میلیون تومان، 

باید با آنها رقابت کند.
در چنین وضعی، ایجاد بازار رقابتی، امکانپذیر 
اســت ولی در زمانی که ما تعرفه های بالایی 
داریم و یکی از اهداف اصلــی دولت، تامین 
درآمد از واردات اســت، عماً وقتی خودروی 
اکونومی خارجــی وارد ایران شــود، به یک 

خودروی مایل به لوکس تبدیل می شود.

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابــر راي شــماره۱۴۰۲۶۰۳۱۹۰7۸۰۱۴۱7۴ هیــات دوم  تصرفــات مالکانه 
بامعارضآقاي  محمد امیري به شناسنامه شماره ۲7۶ کدملي ۳۰۳۱۳7۰۶7۸ صادره  
جیرفت فرزند درویش در ششدانگ یکباب خانه  به مساحت ۱۵7.۳  مترمربع پاک 
شماره ۱۸۳۳7  فرعي از ۳۹۶۸ اصلي مفروز و مجزی شده از پاک ۸۹۹ فرعی از اصلی 
مذکور  واقع در   بخش۲ حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان آدرس کرمان شهرک شهید 
همت غربی ۹ سمت چپ خریداري از مالک رســمي آقاي باقر مقتدر محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.شناسه آگهی ۱۸۲۶۱۸۵

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۲۶                               
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۰۹

محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰7۸۰۱۴۳۳۳ هیات دوم  تصرفات مالکانه بامعارض 
آقاي محمد زعیمباشي نصرت آبادي به شناسنامه شماره ۱۴ کدملي ۳۰۹۰۵۰۹۵۰۴ 
صادره  زرند فرزند حاجي در ششدانگ یکباب خانه مشتمل بر طبقات فوقاني  به مساحت 
۲۱۵.۵  مترمربع پاک شماره ۳۵۲ فرعي از 7۵ اصلي واقع در  بخش۶ حوزه ثبت ملک 
منطقه دو کرمان آدرس کرمان شهرک هشت بهشت کوچه ۲۲  خریداري از مالک رسمي 
آقاي جواد حسینی گوهری محرز گردیده است.لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضي اعتراضي داشته باشــند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.شناسه 

آگهی ۱۸۲۶۱۸۸
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۲۶                               

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۱/۰۹
محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

اگهی تحدید حدود حوزه ثبتی شهرستان نوشهر 
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ ایین نامه قانون 
به عمل خواهد آمد. اخیرالذکر تحدید حدود اماک مشروحه ذیل در ساعت 

و تاریخهای مقرر در محل وقوع ملک به شرح ذیل به عمل خواهد آمد 
اماک متقاضی واقع در مرتع دودارک پاک ۱ اصلی بخش ۳ قشــاقی 

کاسه ۱۴۰۲/۱۰۹۸ 
پاک ۱۶۶۱ فرعی آقای محمد حســن اصفهانی پور کجور فرزند محمد 
حسین نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی )کاربری 
مسکونی( به مساحت ۲7۴ متر مربع قسمتی از پاک ۳۳۳ فرعی از ۱ اصلی 

خریداری بدون واسطه / با واسطه از آقای علی اصغر اصفهانی پور کجور
ساعت ۹ صبح روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۹  لذا از متقاضیان و مالکین 
اماک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت می شــود در وقت مقرر در 
محل وقوع ملک حضور بهم رسانند بدیهی اســت در صورت عدم حضور 
متقاضی و یا نماینــده قانونی آنان طبق ماده ۱۰ قانــون ثبت ملک مورد 
تقاضا با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد معترضین 
میتوانند به استناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد 7۴ و ۸۶ ایین نامه قانون ثبت 
ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید حدود اعتراض 
خود را کتبا به این اداره تسلیم و ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به واحد ثبتی مبادرت به تقدیم دادخواست به مرجع قضایی .نمایند در غیر 
اینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط متقاضی و یا نماینده 
قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت مقررات 

ادامه می یابد.
تاریخ انتشار : ۱۴۰۳/۰۸/۲۶ 

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان نوشهر
شناسه آگهی ۱۸۲7۰۶۵

آگهی قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۹/۲۰ اماک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و با معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد
اماک متقاضی واقع در مرتع دودارک پاک ۱ اصلی بخش ۳ قشاقی کاسه ۱۴۰۲/۱۰۹۸ 

پاک ۱۶۶۱ فرعی آقای محمد حسن اصفهانی پور کجور فرزند محمد حسین نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی )کاربری مسکونی( به مساحت ۲7۴ متر مربع قسمتی از پاک ۳۳۳ فرعی 

از ۱ اصلی خریداری بدون واسطه / با واسطه از آقای علی اصغر اصفهانی پور کجور
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار 
در شهرها منتشر و در روستاها عاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی است برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور 
در مورد قسمتی از اماکی که قبا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم 
اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطاع 
عموم میرساند و نسبت به اماک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید 

حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۲۶   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۹/۱۰ 

علی اکبر مقدسی فر
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر 

شناسه آگهی ۱۸۲7۲۴۱

آگهی قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر 

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
۱۳۹۰/۹/۲۰ اماک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و با معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت 

اطاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد : 
اماک متقاضیان واقع در قریه تالارپشت پاک ۴۴ اصلی بخش ۱۶ 

۳۸ فرعی بنام خانم منیژه عباس زاده قوی فکر نسبت به چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه 
که مقدار ۲۳٫7۵سیر مشاع از ۲۴۰ سیر ششــدانگ عرصه وقف میباشد به مساحت ۳۹۱.۴۶ متر 

مربع خریداری بدون واسطه از آقای احمد کاظمی مالک رسمی 
۳۸ فرعی بنام خانم مژگان پاکدامن نسبت به دو دانگ مشــاع از ششدانگ یک باب خانه که مقدار 
۲۳٫7۵سیر مشــاع از ۲۴۰ سیر ششــدانگ عرصه وقف میباشد به مســاحت ۳۹۱.۴۶ متر مربع 

خریداری بدون واسطه از آقای احمد کاظمی مالک رسمی. 
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهــی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریــق این روزنامه محلی / 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها عاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ 
نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی 
است برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قســمتی از اماکی که قبا اظهار نامه ثبتی پذیرفته 
نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی 
نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان باطاع عموم میرساند و نسبت به اماک در جریان ثبت و 
فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید. 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۶   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۹/۱۱ 
مرتضی  قاسم پور 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

شناسه آگهی ۱۸۲7۵۹۳

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین 
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای هیات به شــماره ۱۴۰۳/۲۱۳۲۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۹ 
هیــات موضوع قانــون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ساختمانهای فاقد ســند رســمی در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
بهشــهر تصرفات مالکانه با معارض متقاضی آقای سید رضاولی 
نژاد شاه کیله فرزند ســید تقی نسبت به ششدانگ یکقطعه زمین 
مزروعی مساحت 7۲۲۰.۴۳ متر مربع بشماره پاک ۳۶۳ فرعی از 
۴7 - اصلی واقع در اراضی امام ده بخش ۱7 - ثبت بهشهر مالکیت 
خریداری شــده مع الواسطه از مالک رسمی ســید تقی ولی نژاد 
به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبــت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۶  
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۱۰ 

محمد حسن صادقی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر

شناسه آگهی ۱۸۲۴۴۵7

آگهی مزایده اتومبیل
بموجب پرونده اجرائی کاســه ۱۴۰۲۰۰۴۶۸ علیه آقای جمشــید صفری 
سیدآبادی له خاتم زهرا یزدانی کرج )) موضوع ســند صداقیه شماره ۱۹7۰ 
مورخ ۱۳۸۹/7/۲۳ دفترخانه ازدواج ۲۲۳ شــهر فومن ششدانگ یکدستگاه 
خودروی سواری پژو ۴۰۵ بنزینی مدل ۱۳۸۴ به رنگ نقره ای متالیک بشماره 
پاک انتظامی ۱۶ ی ۲۶۳ ایران ۳۸ و شماره موتور ۱۲۴۸۴۲۱7۰۵۱ و شماره 
شاسی ۱۳۲۱۳۲۸۵که برابرگزارش کارشناس رسمی اتومبیل در لحظه بازدید 
قسمتهای گلگیر عقب راست درب عقب راست شاسی جلوی راست خوردگی 
وستون جلو چپ ضربه گلگیر عقب چپ ستون عقب چپ ضربه دارد دارای رنگ 
شدگی است و اتومبیل نیاز به سرویس دارد. اصالت اتومبیل مورد تایید و وضعیت 
بدنه مطلوب در حد مدل ولاستیکها ۸۰ درصد در سطح اتکا، گیربکس در لحظه 
بازدید فاقد عیب ونقص فني و آماده بکار ارزیابی و قابلیت شماره گذاری و واگذاری 
به غیر را دارد که برابر نظر کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ یک میلیارد و 
ششصد و پنجاه میلیون ریال ارزیابی شده و خودروی مزبور از ساعت ۹ الی ۱۲ 
روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۲ در فومن – پارکینگ انقاب در قبال قسمتی 
از مطالبات خانم زهرا یزدانی از طریق مزایده به فروش میرسد. مزایده از مبلغ یک 
میلیارد و ششصد و پنجاه میلیون ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته میشود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به امور مالیاتی و 
غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده بوده و و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول میگردد. شرکت در مزایده 
منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت بوده و 
برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ 
مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورت عدم پرداخت در مهلت 

مقرر مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد.

مفقودی
شناســنامه مالکیت ســواری پژو مدل ۱۳۹۰ به رنگ خاکســتری 
متالیک به شــماره پــاک ۴۵۸ ط ۲۶-ایران۴۶ به شــماره موتور 
 NAAM11CA4CK505510 ۱۲۴۹۰۲۸۱۳۲۹ به شماره شاسی
 متعلق به شورای اســامی بخش لشت نشــاء مفقود وازدرجه اعتبار 

ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
برگ ســبز خودروی ســواری پژو ۲۰۶ آریان مدل ۱۳۸۶ به رنگ 
خاکستری ـ متالیک به شــماره موتور ۱۴۱۸۶۰۱۵۳۸۰ به شماره 
شاســی ۲۲۵۱۱7۰۶ به شــماره پاک ۲۸۶ ق۵۲ ایران ۶۲ به نام 
مالک شاهیار مائی فولادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد. )مازندران(

اگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی 

۱- برابــر رای شــماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۱۰۰۴۹۹۵ مــورخ ۱۴۰۳/۰7/۱۰  و رای اصاحــی شــماره 
۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۱۰۰۶۱۱۸ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ کاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۰۱۰۰۰۰۲۳ موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین 
تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی خاتم زهرا معروف مشاط به شناسنامه شماره ۱۲۱ کدملی ۴۳۲۲۸۸۸۲۰۸ 
فرزند محمود در ششدانگ یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲7۰۴/۲۵ متر مربع پاک شماره ۴۵۹ فرعی از 
۵۹ اصلی واقع در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین ) مبایعه نامه عادی خریداری از سید علی ولایی 

مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت ۹۴۶7۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز گردیده است. 
۲- برابــر رای شــماره ۱۳۰۳۶۰۳۰۹۰۰۱۰۰۴۹۹۲ مــورخ ۱۴۰۳/۰7/۱۰ و رای اصاحــی شــماره 
۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۱۰۰۶۱۲۲ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ کاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰۹۰۰۱۰۰۰۹۵۱ موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین 
تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی خانم زهرا معروف مشاط به شناسنامه شماره ۱۲۱ کدملی ۳۳۲۲۸۸۸۲۰۸ 
فرزند محمود در ششدانگ یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲۲۱۳/۹۴ متر مربع پاک شماره ۴۵۹ فرعی از 
۵۹ اصلی واقع در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین )مبایعه نامه عادی خریداری از سید علی ولایی 

مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت ۹۴۶7۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز گردیده است. 
۳- برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۹۰۰۱۰۰۴۹۹۰ مورخ ۱۴۰۳/۰7/۱۰ کاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۰۹۰۰۱۰۰۰۹۴7 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک منطقه یک قزوین تصرفات مالکانه و با معارض متقاضیخانم زهرا غبائیان به شناسنامه شماره ۲۸۲ 
کدملی ۴۳۲۲۶۶۸۳۲۴ فرزند احمد در ششدانگ یک قطعه زمین کاروانسرا به مساحت ۲۵۹۰/۸۲ متر مربع 
پاک شــماره ۴۵۹ فرعی از ۵۹ اصلی واقع در قزوین بخش ۸ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین )مبایعه نامه 
عادی خریداری از سید علی ولایی مالک سند رسمی شماره ذیل ثبت ۹۴۶7۴ صفحه ۵ دفتر جلد ۴۲۸( محرز 
گردیده است لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۶    تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۰۹/۱۲ 

شعبان عسگری 
رئیس ثبت اسناد و املاک

شناسه آگهی ۱۸۲۶۲۰۸
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فناوری و 
اطلاعات

دســتور رئیس جمهور به مرکز ملی فضای مجازی در 
خصوص فیلترینگ

رئیس مرکز ملی فضای مجازی گفت: رئیس جمهور محترم دستور داد که کمیته 
ای جهت کار کارشناســانه بر روی طرح فیلترینگ در مرکز ملی فضای مجازی 

تشکیل و موضوع بررسی شود.
به گزارش مهر به نقل از مرکز ملی فضای مجازی، دکتر سید محمدامین آقامیری 
دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی فضای مجازی، عصر امروز)سه شنبه 22 آبان( 
در حاشیه جلسه شــورای عالی فضای مجازی، گفت: دومین جلسه شورای عالی 
فضای مجازی امروز به ریاست دکتر پزشــکیان رئیس جمهور و با حضور اعضای 

محترم این شورا برگزار شد.
وی درباره جزئیات جلسه اظهار داشــت: در ابتدای این جلسه، مرکز ملی فضای 
مجازی گزارشی از آخرین وضعیت کیفیت شــبکه و دسترسی مردم به اینترنت 

و همچنین مشکلات پیش آمده برای کسب و کارهای فضای مجازی، ارائه کرد.
دبیر شــورای عالی فضای مجازی تصریح کرد: همچنین در این جلســه پیروی 
وعده ای که پیش از این ریاست محترم جمهور داده بودند، موضوع سیاست های 
مسدودسازی مورد بررســی قرار گرفت. آقامیری با بیان اینکه مرکز ملی فضای 
مجازی پیروی این وعده رئیس جمهور از حدود 40 روز پیش، فراخوان هایی به 
دستگاه های عضو شورای عالی داده بود تا این دستگاه ها نظرات، دیدگاه ها و طرح 
های اجرایی خود را پیرامون سیاست های مسدودسازی ارائه کنند، گفت: چندین 
دستگاه و نهاد نظرات خود را در این باره ارائه کرده بودند که در این جلسه، ضمن 
ارائه مصوبات پیشین و اسناد بالادستی درخصوص سیاست های مسدودسازی، 

نظرات دستگاه ها نیز برای اعضای محترم شورای عالی تشریح شد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: پس از ارائه نظرات دستگاه ها، طرح اجرایی وزارت 
ارتباطات درخصوص سیاست مسدودسازی مطرح شــد و نهایتاً رئیس جمهور 
محترم دستور داد که کمیته ای جهت کار کارشناسانه بر روی این طرح در مرکز 
ملی فضای مجازی تشکیل شــده و طرح مذکور مورد ارزیابی دقیق قرار بگیرد و 

جمع بندی این کمیته، در جلسه آتی شورای عالی فضای مجازی مطرح شود.

دسترسی روستاییان سیستان به اینترنت پرسرعت
بیش از 20 هزار نفر از اهالی روستاهای استان سیستان و بلوچستان از ابتدای دولت 

چهاردهم به شبکه ارتباطی پایدار و باکیفیت متصل شده اند.
به گزارش مهر به نقل از وزارت ارتباطات و فنــاوری اطلاعات، با اقدامات و تلاش 
خانواده ارتباطات استان و در راستای توسعه ارتباطات روستایی و تدوین پروژه های 
مختلف ارتباطی، از ابتدای دولت چهاردهم تا کنــون با تخصیص اعتبارات ویژه 
ای بیش از ۱۸0 میلیارد تومان از محل طرح توسعه خدمات عمومی اجباری فاوا 
)USO( از طریق ارتقای تکنولوژی ۱۷ سایت موجود به نسل چهارم شبکه تلفن 
همراه و احداث ۱۹ سایت مخابراتی جدید در روستاهای هدف طرح، بیش از ۵000 
خانوار از اهالی ۵0 روستای بالای بیســت خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات و 

اینترنت پرسرعت متصل شدند.
همچنین همزمان با اســتقرار دولت چهاردهم به منظور تأمین بستر زیرساخت 
ارتباطات در عمده مناطق روســتایی این اســتان، اجرای بیش از 2۸2 کیلومتر 
فیبرنوری خاکی حدفاصل محــور زاهدان- گراغه – جوژ – چاه حســینعلی با 
تخصیص اعتباری بیش از ۸۵ میلیارد تومان برای تأمین پهنای باند منطقه نصرت 
آباد با اتصال 2۸ سایت شبکه تلفن همراه طراحی و عملیات عمرانی آن آغاز شده 

که تاکنون با پیشرفت فیزیکی ۱4 درصدی همراه بوده است.
بر اساس تکالیف تعیین شده در برنامه هفتم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
جمهوری اسلامی ایران اتصال همه روستاهای بالای بیست خانوار کشور در دستور 
کار مجری طرح توسعه خدمات عمومی وزارت ارتباطات قرار دارد که برنامه ریزی 

لازم برای تحقق این مهم در استان در حال انجام است.

آمار مهاجرت و بازگشت نخبگان شفاف تر می شود
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: با تقویــت و ماموریت جدید مرکز رصد  و پایش 
نخبگان در بنیاد، آمار مهاجرت و بازگشت نخبگان شفاف تر از گذشته می شود. سعید 
خدایگان قائم مقام بنیاد ملی نخبگان در گفتگو با مهر درباره فعالیت رصدخانه مهاجرت 
که حدود یک سالی است در بنیاد ملی نخبگان آغاز به کار کرده است، اظهار کرد: برنامه 
ویژه ای برای تقویت رصدخانه مستقر در بنیاد ملی نخبگان در دستور کار داریم تا با 
یک مأموریت جدید کار خود را ادامه دهد. قائم مقام بنیاد ملی نخبگان افزود: اساس 
رصد، داده است و ما برای پایش شرایط نخبگان نیاز به حجم زیادی از داده ها داریم تا 
این داده ها را نداشته باشیم حتی برنامه ریزی برای جامعه نخبگانی سخت خواهد شد.

خدایگان خاطرنشان کرد: برنامه ویژه ای برای توسعه رصدخانه و یا مرکز پایش و 
رصد نخبگان با همکاری دستگاه های مختلف داریم که انشاالله در آینده نزدیک 
به این هدف برسیم. وی یکی از لازمه های کار بنیاد ملی نخبگان در بخش برنامه 
ریزی و اثرگذاری در جامعه نخبگانی را اطلاع از آمار و شــرایط آنها عنوان کرد و 
گفت: ما باید آمار نخبگان را داشته باشیم اینکه چند درصد مهاجرت کرده اند و یا 
به کشور بازگشته اند تا بتوانیم برنامه ریزی درست و دقیقی برای آنها داشته باشیم.

قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با تاکید بر ارتقای مرکز رصد و پایش نخبگان در دوره 
جدید بیان کرد: با دسترسی به داده ها و تحلیل آنها، نتیجه به اطلاع مردم خواهد 
رسید. در خصوص آمار مربوط به مهاجرت نخبگان واقعیت کتمان کردنی نیست.

خدایگان درباره فعالیت این رصدخانه تاکنون گفت: داده هایی که تاکنون به دست آمده 
به دلیل اینکه از یک سری کانال های محدودی جمع آوری شده، دقیق نیست و تا زمانی 

که به داده ها و جامعه آماری دقیق دست نیابیم، شاید نتوانیم به درستی اظهار نظر کنیم.

اپل دستگاه کنترل خانه هوشمند معرفی می کند
یک خبرنگار که سابقه درخشانی در افشای فعالیت ها و محصولات شرکت اپل قبل 
از معرفی رسمی آنها دارد گفته است که این شرکت احتمالا سال آینده یک دستگاه 
کنترل خانه هوشمند معرفی و عرضه می کند. به گزارش ایسنا، شایعه شده است که 

شرکت اپل در حال کار بر روی یک محصول جدید خانه هوشمند است.
به نقل از بلومبرگ، مارک گورمن خبرنگار بلومبرگ گزارش داد که اپل در حال توسعه 
یک نمایشــگر دیواری برای کنترل لوازم خانگی، تعامل با دستیار هوشمند سیری و 
برقراری ویدئو کنفرانس است. گفته می شود که این نمایشگر یا تبلت، شبیه به یک آی پد 
مربعی با صفحه نمایشی تقریبا ۶ اینچی است که دارای یک دوربین در بالا و همچنین 
بلندگوهای داخلی و یک باتری قابل شارژ داخلی خواهد بود. منابع مطلع گفته اند که 
این نمایشگر خانه هوشمند می تواند در ماه مارس 202۵، پس از سه سال توسعه به طور 
 Google Home(رسمی معرفی شود.  این توصیف بسیار شبیه به گوگل هوم هاب
Hub( است که در سال 20۱۸ عرضه شد. اگر اپل بخواهد رقیبی جدی در فضای »خانه 
هوشمند« باشد، باید به مشتریان خود ثابت کند که چیزی قابل توجه نسبت به رقبای 

خود برای ارائه به آنها دارد، چیزی که رقبای آن ندارند.
 Apple(»در حال حاضر تنها ویژگی متمایز این محصــول احتمالاً »هوش اپل
Intelligence( خواهد بود که اواخر اکتبر گذشــته در دسترس کاربران قرار 
گرفت و همچنین سامانه مورد انتظار App Intents که برای کنترل برنامه های 

نرم افزاری با هوش مصنوعی عرضه خواهد شد.
اما اپل ممکن اســت به دنبال چیزی فراتر از یک نمایشگر هوشمند باشد. مارک 
گورمن گزارش داده است که اپل در حال کار بر روی نسخه ای دارای بازوی رباتیک 
است که می تواند این تبلت را جابجا کند. باید جالب باشد که ببینیم اپل دقیقا چه 

چیزی را به طور رسمی و چه زمانی معرفی و عرضه می کند.

اخبار

براســاس آخریــن اظهارات 
مســئولان، توســعه خطوط 
فیبرنوری به صــورت جدی 
در دولــت چهاردهم پیگیری 
می شود و با بررسی های میدانی 
که از توسعه های چند ماه اخیر انجام شده مشخص شده 
است که تاکنون توسعه ها شتاب زده و فاقد کیفیت لازم 

بوده و در این بخش بازنگری خواهد شد.
به گزارش ایســنا، فیبرنوری یا تار نوری رشته باریک و 
بلندی از یک ماده شفاف مثل شیشه یا پلاستیک است 
که می تواند نور وارد شده از یک ســر را، از سمت دیگر 
خارج کند. کابل فیبرنوری دارای پهنای باندی بســیار 
بالاتر از کابل های معمولی است با این فناوری می توان 
داده هایی مانند تصویر، صوت و غیره را به راحتی با پهنای 

باند بالا تا ۱0 گیگابیت بر ثانیه و بالاتر انتقال داد.
بررسی ها حاکی از آن اســت کاربرانی که تحت پوشش 
این فناوری قرار می گیرند می توانند تا سرعت های ۱000 
مگابیت بر ثانیه را تجربه و تمام خدماتی را که از اینترنت 

انتظار دارند در این بستر در اختیار داشته باشند.
از آنجایی کــه اینترنت ماهواره ای نمی تواند ســرعت و 
کیفیت ارتباطی مبتنی بر فیبرنوری را فراهم کند، در اروپا 
هم همه بسیج شده اند تا سال 202۵ به پوشش حداکثری 
برسند. با توجه به اهتمام دولت های گذشته و پیشرفت 
40 درصدی آن براســاس آخرین اظهــارات تاکنون ۸ 
میلیون خانوار در همه کشور تحت پوشش قرار گرفته اند. 

به اعتقاد کارشناسان طرح توســعه پروژه فیبرنوری از 
جمله اتفاقات خوبی بود که طی سالها در حوزه ارتباطات 
و فناوری رخ داد چراکه در بسیاری از کشورها انجام شده 
و از ضروریات توسعه شبکه و اینترنت محسوب می شود. 
به عبارتی اگر اینترنت همراه هم توسعه و سرعت خوبی 
داشته باشد باید پروژه فیبرنوری در مسیر خوبی حرکت 
و ادامه پیدا کند و نیاز است در دولت چهاردهم ادامه پیدا 
کند تا به هدف نهایی خود برسد. آنها توصیه کردند دولت 
چهاردهم می تواند با اســتفاده از بنیه حقوقی و قانونی 
که در سال های قبل ایجاد شد، برای بازبینی، قوت آن و 
ایجاد انگیزه اقتصادی برای سرمایه گذار و با حل مسئله 
شهرداری ها که مانع توسعه فیبرنوری در زمینه عملیاتی 
و اجرایی هستند تحول شگرف ایجاد کند. بنابراین طرح 
توسعه فیبرنوری را می توان یکی از مهم ترین برنامه های 

وزارت ارتباطات در دولت چهاردهم دانست.
در این راســتا اوایل آبان ماه سید ســتار هاشمی- وزیر 
ارتباطات وفناوری اطلاعات به آخرین وضعیت توسعه 
خطوط فیبرنوری اشــاره کرد و گفت: توســعه خطوط 
فیبرنوری را به جد دنبال می کنیم. با بررسی میدانی که 
از توسعه های چند ماه اخیر داشتیم مشخص شد که این 
توسعه ها شــتاب زده و فاقد کیفیت لازم است و در این 
بخش بازنگری خواهیم کرد. وی تأکید کرد: در تلاشیم 
مردم بتوانند با کیفیت مناســب از منازل شان به شبکه 

متصل شوند.
مســئله ای که پیش از این حمید فتاحی- معاون وزیر 
ارتباطات و رئیس ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی به آن اشــاره و تشــریح کرده بود در سال های 
اخیر توسعه پوشــش فیبرنوری با طرح ملی فیبرنوری 

منازل و کسب و کارها در دســتور کار قرار گرفته و در 
حال انجام است.

به گفته وی این فناوری نه تنها به بهبود کیفیت دسترسی 
به اینترنت کمک می کند، بلکه پایه گذار زیرساختی پایدار 
برای پذیرش فناوری های نوظهور و آینده محور است و 
فیبرنوری با فراهم آوردن سرعت های گیگابایتی و افزایش 
اطمینان پذیری، راه را برای شهرهای هوشمند، بهداشت 
دیجیتال و آموزش از راه دور همــوار می کند و در نظر 
دارند از طریق سیاستهای مناسب، سرمایه گذاری های 

پایدار در این بخش را تضمین کنند.
البته فتاحی در بخش دیگری از سخنان خود اشاره کرد 
گرفتاری جایی است که اپراتورهای مناطق نتوانستند با 
شــهرداری ها به توافق و همکاری  برسند، بنابراین برای 

اپراتورهای ارتباطی که مامور این کار هســتند مشوق 
گذاشتند. در مقابل در کلان  شــهرها تعهد برای اپراتور 
دارند اما مشــوق ندارند. بنابراین درخواســت داشتن 
اپراتورها با شهرداران ارتباطات داشته باشند و توافقات 

لازم را انجام شود.
در این راستا طی هفته های گذشته در بخش اول لایحه 
بودجه سال آینده اعلام شــد که شهرداری های سراسر 
کشــور و وزارت راه و شهرسازی و ســایر دستگاه های 
اجرایی مکلف شدند مجوز حفاری و نصب تجهیزات در 
معابر شهری و معابر خارج از شهر را حداکثر ۱۵ روز پس 
از دریافت تقاضای کارور )اپراتور( معرفی شــده از سوی 
وزارت ارتباطات و با رعایت شرایط و ضوابط و تعرفه های 

مصوب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات ارائه کنند.

فیبرنوری پهنای باندی بسیار بالاتری دارد

توسعه فیبرنوری در ایران با یک شرط
News kasbokar@gmail.com

ارزش سهام سامســونگ الکترونیکس که بزرگترین 
سازنده تراشــه حافظه در جهان است، روز چهارشنبه، 
در بحبوحه نگرانی ها نسبت به تاثیر تعرفه های آمریکا 
در دولت ترامپ، به پایین ترین حد خود در چهار سال 

گذشته سقوط کرد.
به گزارش ایســنا، این غول فناوری کره جنوبی امسال 
بدترین عملکرد را در میان تراشه سازان جهانی مانند 
TSMC و انویدیا داشته است زیرا در بهره برداری از تب 
تقاضا برای تراشــه های هوش مصنوعی، از رقیبانش 

عقب مانده است.

لی مین هه، تحلیلگر شرکت ســرمایه گذاری و اوراق 
بهادار »بی ان کی« در این بــاره اظهار کرد: تعرفه های 
ترامپ برای واردات کالاهای چینی هم احتمالا ضربه 
بزرگتری به سامســونگ خواهد زد که نسبت به رقیب 
کره ای خود اس کی هاینیکس، وابســتگی بیشتری به 

مشتریان چینی دارد.
هاینیکس فروش تراشــه های ســرور هوش مصنوعی 
پیشرفته را به مشتریان آمریکایی مانند انویدیا افزایش 
داده است. گِرِگ نوح، تحلیلگر شرکت هیوندای موتور 
سکیوریتیز گفت: ترامپ تهدید کرده است یک تعرفه 

۱0 درصدی را برای تمامی واردات و تعرفه ۶0 درصدی 
را برای واردات کالاهای چینــی وضع کند. تعرفه های 
مذکور، تقاضا برای محصولات الکترونیکی حاوی این 
تراشه ها را کاهش خواهد داد. یون سوک یئول، رئیس 
جمهور کره جنوبی هم ایــن نگرانی  را مطرح کرده که 
تهدید ترامپ برای وضع تعرفه های سنگین برای واردات 
چینی، رقیبان چینی را وا مــی دارد قیمت صادرات را 
کاهش دهند و شــرکت های تراشــه کره جنوبی را در 

بازارهای خارجی تضعیف می کند.
ارزش سهام سامسونگ از ابتدای سال میلادی جاری 

تاکنون، ۳4 درصد کاهش یافته و در مسیر ثبت بدترین 
عملکرد سالانه در بیش از 2 دهه اخیر است. ارزش سهام 
اس کی هاینیکس از ابتدای ســال جاری تاکنون، ۳2 
درصد و شــرکت آمریکایی انویدیا، ۱۹۹ درصد رشد 

کرده است.
بر اســاس گــزارش رویترز، ســهام سامســونگ که 
ارزشمندترین ســهام کره جنوبی است، به مدت چهار 
روز متوالی کاهش یافته و آخرین بار، 2.۱ درصد کاهش 
یافت. اس کی هاینیکس پس از کاهش در دو روز معامله 

گذشته، حداکثر 2 درصد صعود کرد.

بنیاد ملی نخبگان تلاش دارد با طراحی شــاخص های 
اقدام های ملی سند راهبردی کشــور در امور نخبگان 
افق جدیدی را در تعامل سازنده با دستگاه های اجرایی، 

بگشاید.
به گزارش مهر به نقل از بنیاد ملی نخبگان، اصلی ترین 
ماموریت تمامی بخش های کشــور، زمینه سازی برای 
اثربخشی و اثرگذاری بهینه افراد و گروه های نخبه در 
مدیریت تحولات کشور اســت. به کارگیری نخبگان 
در حل مسائل کشور از منظر سند راهبردی نخبگان و 
تحول آفرینی ایشان منوط به مدیریت عوامل مختلفی 
است. این اقدامات که براساس رویکرد مسئله محوری 
و پرکردن شــکاف ها و برطرف کردن ضعف ها طراحی 
شده اند، در صورتی  که درست اجرا شوند به ساماندهی 

نخبگان در مدیریت تحولات کشور منجر خواهند شد.
ساماندهی و تکمیل حلقه های نظام نخبگانی، مجموعه 
 ای از نهادهای مجزا است که در ارتباط با هم و به صورت 
مشترک یا جداگانه در فرصت آفرینی نخبگان برای در 
اثرگذاری تأثیر دارند و در چارچوب یک ساختار دولتی 
شکل می  گیرند تا سیاست  هایی را برای بهبود، تدوین 
و پیاده  ســازی کنند. در سند نخبگان، اقدامات مهمی 
در خصوص ساماندهی نظام نخبگانی پیش بینی شده 

است. این اقدامات که براساس رویکرد مسئله محوری 
و پرکردن شــکاف ها و برطرف کردن ضعف ها طراحی 
شده اند، در صورتی  که درست اجرا شوند، به ساماندهی 

نخبگان در مدیریت تحولات کشور را سبب می شوند.
روح سند راهبردی نخبگان چرخۀ اثرگذاری است و تا 
وقتی همه  کنار هم قرار نگیرد، عملًا توفیقی به دســت 
نمی آید. اثربخشی در ســطح ملی وجود دارد، ولی این 
نظام باید متوازن و هماهنگ باشــد تا بتواند به صورت 
مجموعه ای هم افزا در جهت اثرگذاری کار بکند. باید از 
سند نخبگان برای هم راستاکردن فعالیت های نخبگانی 
در سطح ملی استفاده کرد و به جای رویکرد فردمحور 

رویکردی شبکه ای و فعالیت نخبگانی تقویت شود.
شبکه ای از نهادهای مختلف که فعالیت ها و تعاملاتشان 
به شکل گیری، ورود، بهبود و اشاعۀ اثرگذاری نخبگان 
در عرصه مدیریت تحولات کشور می انجامد. اگر بتوانیم 
سند راهبردی نخبگان را با سیستم اجتماعی، فرهنگی، 
علمی و فناوری، اقتصــادی و صنعتی خود گره بزنیم، 

موانع اجرای آن کاهش می یابد.
یعنی بازیگران خودشــان موانــع را از جلو پایشــان 
برمی دارند، تا این قضیه را به نتیجه برســانند. چون آن 
موقع نیاز ملموس می شود و تا زمانی که سند به مسائل 

 مان پیوند نخورده باشد، کســی دنبالش نمی گردد. در 
تنظیم، اصلاح و تصویب قوانین و مقررات باید یاد بگیریم 
چگونه می توان سیستم قوانین و مقررات و قواعد بازی 
را با استراتژی همسو و متناسب کنیم. یعنی کاری کنیم 
که زیرساخت نهادی اجازۀ اجرای استراتژی یا سیاست 
را به ما بدهد. ما در کشــورمان آرزوهای بسیار بلندی 
داریم، اما ساختار قانونی ما اجازۀ خیلی از کارها را نمی 
 دهد. اجرایی سازی موفق سند راهبردی کشور در امور 
نخبگان، به اصلاح قوانین و یا به قوانین جدید متناسب 
با راهبردها و تهیۀ آیین نامه های جدید در توسعۀ نظام 
نخبگانی کشور نیاز دارد و در یک رویکرد ملی به ابزارهای 

مالی، قوانین، مجوز و اجازه ای برای اجرا داریم. 
تدوین ســند راهبردی نخبگان، کاری کلان و اجرایی 
سازی آن هم کلان است. ســند راهبردی کشور )ناظر 
بر اقدام ملی ۱-۱-۱( باید به قوانین تبدیل شــود و در 
دل برنامۀ توسعۀ کشور قرار گیرد. در کشور ما اسنادی 
مانند سند نخبگان اگر به قانون تبدیل نشود و مجلس 
آن را تصویب نکند، معمولاً اجرا نمی شــود. و به همین 
خاطر است در طی سالیان گذشته تلاش شده که سند 
راهبردی نخبگان در قالب بند ث ماده ۶4 قانون برنامه 
ششم توسعه اجرایی سازی شود. نکته ای که قابل ذکر 

است، دفتر سند راهبردی نخبگان به سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور پیشــنهادی ارائه داد تا سند راهبردی 
کشور در امور نخبگان و سایر اسناد بالادستی جزو اسناد 
رسمی کشور ثبت شــود تا مراجع قانونی به اهمیت و 

اجرای آن پی ببرند.
در همین راستا، بنیاد ملی نخبگان تلاش دارد با طراحی 
شــاخص های اقدام های ملی سند راهبردی کشور در 
امور نخبگان افق جدیدی را در تعامل سازنده با دستگاه 
های اجرایی، بگشــاید که گزارش سال پنجم)۱40۱( 
از اجرایی ســازی ســند بر اساس شــاخص های مد 
نظر استخراج و منتشر شده اســت. همچنین تدوین 
شاخص های اهداف کلان ســند در حال نهایی شدن 
است که بخشی از شــاخص های اهداف کلان در قالب 
پیمایش در حال تکمیل است و پس از تکمیل گزارش ها 

به مراجع مربوط ارسال خواهد شد.
همچنین یکی از اهداف ترسیم شده برای اجرایی سازی 
سند نخبگان هدف گذاری های ۵ ساله و ۱0 ساله برای 
ســند راهبردی نخبگان در قالب یک کار مطالعاتی در 
دستور کار قرار دارد تا از این طریق بتوان ارزیابی دقیق 
تری از میزان اجرایی سازی ســند راهبردی نخبگان 

بدست آورد.

متا پلتفرمز تصمیم دارد گزینــه ای در اختیار کاربران 
اینســتاگرام و فیس بوک در اروپا قرار دهد تا تبلیغات 

کمتر شخصی سازی شده ای دریافت کنند.
به گزارش مهر به نقل از رویترز، این اقدام تلاشی در جهت 
برطرف کردن نگرانی هــای روزافزون رگولاتورهای این 
منطقه است. شرکت کالیفرنیایی »منلو پارک« اعلام کرد 
تغییرات مذکور در جهت پاسخ به تقاضای رگولاتورهای 

اروپا انجام می شود. طی هفته های آینده کاربران اتحادیه 
اروپا که از پلتفرم های این شرکت به طور رایگان استفاده 
می کنند می توانند آگهی هایی که مشاهده می کنند را 
براساس آنچه که متا »بستر «می خواند، انتخاب کنند. 
منظور از بستر، محتوایی اســت که کاربر طی بازه های 

خاصی در پلتفرم های متا مشاهده می کند.
این تبلیغات همچنین کاربران را براساس سن، جنسیت، 

موقعیت مکانی و غیره هدف می گیرنــد. در کنار این 
موارد متا تصمیم دارد هزینه حق عضویت در پلتفرم ها را 
بدون تبلیغات تا 40 درصد در اتحادیه اروپا کاهش دهد.
این اقدام در حالی اجرا خواهد شــد که رگولاتورهای 
اتحادیه اروپا تلاش ها برای کنترل قدرت شرکت های 
بزرگ فناوری را افزایش داده اند و قوانینی برای فراهم 
کردن حضور شــرکت های کوچک تر در بازار از جمله 

»قانون بازارهای دیجیتال« را از اوایل سال جاری اجرا 
کرده اند. ســخنگوی اتحادیه اروپــا در این زمینه می 
گوید: مدل جدیدی که متا ارائه کرده هنوز تایید نشده و 
کمیسوین اتحادیه اروپا با آن موافقت نکرده است. هنوز 
برای گمانه زنی درباره تأثیر روی روندهای عدم پیروی 
از قانون زودهنگام است. هدف ما آن است که متا هرچه 

سریع تر و موثرتر از قوانین پیروی کند.

سالانه نزدیک به ۱00 میلیون یورو عصاره و طعم دهنده 
به کشــور وارد می شود که با توســعه و تقویت صنایع 
داخلی می توانیم این نیاز را از داخل تأمین و از خروج ارز 

جلوگیری کنیم.
به گزارش مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری، قاسم شــاکری درباره 
چگونگی سرمایه گذاری در پالایشگاه گیاهان دارویی 
گفت: گروه بین المللی سرمایه گذاری هرمان بیش از 
20 سال اســت که در زمینه تولید، فرآوری و صادرات 
گیاهان دارویی و معطر فعالیت می کند. دفاتر فروش و 
تحقیق و توسعه ما در آلمان مستقر هستند و می توان 
گفت که عمده بازار محصولات ما در کشــورهای عضو 

اتحادیه اروپا اســت. این حضور بین المللی ما، نتیجه 
برنامه ریزی اســتراتژیک و توســعه زیرســاخت های 

صادراتی طی سال های گذشته است.
وی افزود: بازار هدف ما شــامل صنایــع کلیدی نظیر 
داروســازی، آرایشــی بهداشــتی، صنایــع غذایی، 
نوشیدنی ها، ســموم گیاهی و دخانیات می شود. این 
بازارها با توجه به تمایل رو به رشــد خود به نوآوری و 
استفاده از محصولات طبیعی و گیاهی، مزیت رقابتی 
برای ما ایجاد کرده اند که به سودآوری بلندمدت و رشد 

پایدار منجر خواهد شد.
شاکری با اشاره به وجود شرکتهای متعدد در ساختار 
گروه سرمایه گذاری هرمان خاطرنشان کرد: محصولات 

ما شــامل گیاهان دارویی فرآوری شده، دمنوش های 
گیاهی، انــواع عصاره هــا، طعم دهنده هــای گیاهی، 
کنســانتره های میوه ای و همچنین طراحی و ساخت 
تجهیزات فرایندی برای پالایشگاه های گیاهان دارویی و 
صنایع نفت و گاز می شود. این تنوع محصولات ما را قادر 
می کند تا به نیازهای مختلف و پیچیده صنایع پاســخ 
دهیم و حضور خود را در بازارهای جهانی تقویت کنیم.

مدیرعامــل پالایشــگاه گیاهــان دارویــی دربــاره 
استراتژی های دانش بنیان مجموعه گفت: پروژه ای که 
ما در این گروه اقتصادی آغاز کرده ایم، برآیند ســال ها 
تجربه و شــناخت ما از روند بازار های جهانی است. ما 
با انتقال و بومی سازی دانش پیشرفته استاندارد سازی 

عصاره به کشور، اکنون قادر به ارائه محصولات با کیفیت 
و اســتانداردهای جهانی هســتیم. پالایشگاه گیاهان 
دارویی پردیس عصاره با استانداردســازی و استخراج 
مواد موثره گیاهی، راهکاری کلیدی برای افزایش سهم 
ایران در بازارهای جهانی دارویی، آرایشی-بهداشتی و 
غذایی ارائه می دهد. این پالایشگاه با تولید عصاره های 
خالص و اســتاندارد، نیاز صنایع جهانــی به مواد اولیه 
باکیفیت را تأمین کرده و امکان حضور رقابتی و پایدار 

ایران در این بازارها را تقویت می کند.
این انتقال دانش و ســرمایه گذاری قابل  توجه در این 
زمینه، فرصت اســتراتژیک قابل توجهی برای کاهش 

واردات و ارتقای تولید ملی ایجاد کرده است.

سقوط آزاد سهام سامسونگ از ترس سیاست های ترامپ

شاخص های اقدام  ملی سند راهبردی کشور در امور نخبگان طراحی می شود

متامیزانتبلیغاتشخصیسازیشدهرادراروپاکاهشمیدهد

۱۰۰میلیونیوروصرفهجوییباتقویتگیاهاندارویی
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نصب صندوق مكانيزه فروش به 
نفع كسبه تمام مي شود

رئيس اتاق اصناف قم گفــت: اجراي طرح نصب 
صندوق مكانيزه فروش بيشتر به نفع كسبه است 
تا سازمان امور مالياتي. حسن احمدلو با اشاره به 
اينكه ۲۰ درصد از صنوف قــم مجهز به صندوق 
 مكانيزه فروش هستند، افزود: در سه ماهه نخست 
سال ۹۵ تمام واحدهاي صنفي در قم به صندوق 
مكانيزه فروش مجهز خواهند شــد. وي در ادامه 
اغذيه فروشــان قم را از پيشتازان اجراي صندوق 
مكانيزه فروش ذكر كرد و افــزود: اگرچه اجراي 
هر قانوني با مقاومت هايي رو به رو است اما من به 
اجراي قانون صندوق مكانيزه فروش خوش بين 
هستم. رئيس اتاق اصناف قم به برخي از مشكلات 
اجرايي براي پياده سازي صندوق مكانيزه فروش 
اشــاره كرد و گفت: برخي از صنوف در قم هنوز 
اجراي قانــون صندوق مكانيزه فــروش را جدي 
نگرفته اند چون توانايي خريداري و اســتفاده از 
صندوق فروش را ندارند؛ ضمن اينكه در كنار اين 
مسائل، هنوز آموزشي به صنوف براي كار با صندوق 
مكانيزه فروش داده نشده است اما با تمام اين اوصاف 
صندوق مكانيزه فروش بيشتر به نفع كسبه است تا 
سازمان امور مالياتي. وي گفت: صندوق مكانيزه 
فروش نه تنها در بحث ماليات به نفع كاسبان است، 
بلكه در مسائل امنيتي و برآورد از دخل و خرج نيز 

براي كسبه مفيد خواهد بود. 

آموزش، نياز ضروري اصناف
يكي از اتحاديه هاي صنفي كه در طرح ساماندهي 
مشــاغل قرار بود به خارج از شــهر انتقــال يابد، 
واحدهاي صنفي اتحاديه ســراجان تهران بودند 
كه در مرحله آخر با تابلوي ايســت مواجه شدند. 
محســن خردمند، رئيس اتحاديه سراجان تهران 
درباره دليل توقف اين طرح مي گويد: همه اقدامات 
اوليه لازم براي عقد قرارداد ها براي ساخت و ساز و 
انتقال انجام شــد اما در مرحله آخر به دليل اينكه 
واحدهاي صنفي توان مالــي لازم براي پرداخت 
پول اوليه را نداشــتند، طرح با توقف مواجه شد. 
وي مي افزايد:  اي كاش اين امكان فراهم مي شــد 
 تا به جاي اينكه به هر واحد صنفــي در اين طرح
 ۵۰۰ متر بدهند، واحدهــا را نصف كنند تا هزينه 
پرداخت هم كاهش يابد. خردمند اضافه مي كند: 
بايد شرايط انتقال تسهيل شود تا حتي واحدهاي 
صنفي بدون پروانه هم در اين طرح مشاركت كنند 
و بتوانند جواز كسب بگيرند. رئيس اتحاديه سراجان 
تهران با اشــاره به برگزاري نمايشگاه ها گفت: اين 
اتحاديه با برگزاري نمايشــگاه ها به صورت بهاره 
يا پاييزه مخالف بوده و بيشتر تمايل به جشنواره 
فوق العــاده دارد. وي درباره علت كســادي بازار 
سراجان هم مي گويد: بازار فروش سراجان در حال 
حاضر حتي در حالت عادي هم با ركود مواجه است. 
خردمند درباره صادرات هم مي گويد: متاسفانه در 
بحث صادرات بسيار كم كار هستيم. كارهاي خوبي 
مي توانيم توليد كنيم ولي زيرساخت هاي مان نسبت 
به كشور تركيه چندين سال عقب است. اگر خواهان 
پيشرفت هستيم بايد در زمينه واردات ماشين آلات 
و تكنولوژي هاي وابسته فعاليت كنيم. بايد پيوند 
بين دانشگاه و اصناف را همانند كشور تركيه داشته 
باشــيم. در حال حاضر در اغلب دانشگاه هاي دنيا 
 پايه هاي علمــي و تدريس ۶۰ درصــد علمي و 
۴۰ درصد كاربردي است ولي در كشور ما تمام توان 
دانشگاهي روي مسائل تئوري است. وي مي افزايد: 
متاسفانه نمايشگاه هاي غيرتخصصي در فصل خريد 
مردم بيش از پيش واحدهــاي صنفي را با چالش 
جدي تر ركود مواجه مي كند. در حالي كه واحدهاي 
صنفي بايد ماليات و ديگر مسائل قانوني را پرداخت 
كنند. در نمايشگاه واحدهايي كه حضور مي يابند، 
ماليات نمي دهند. خردمند مي گويد: هزينه سربار 
توليد بيش از حد زياد است و در نتيجه قيمت تمام 
شــده كالا افزايش مي يابد و براي اينكه در بحث 
صادرات حرفي براي گفتن داشته باشيم، بايد شرايط 
توليد در داخل كشور با قيمت مناسب و قابل رقابت 
با ساير كشورها فراهم شــود زيرا اين همان دليل 
منطقي و روشني است كه باعث شده است كالاي 
توليد شده در ديگر كشــورها به راحتي وارد ايران 
شده و به فروش برود و توليد كننده داخل نتواند با آن 
رقابت كند. رئيس اتحاديه سراجان درباره ضرورت 
توسعه آموزش براي اتحاديه خاطرنشان ساخت: 
همانطور كه در برنامه هــاي مديريت اتاق اصناف 
بحث پرداختن و توجه جدي به آموزش آمده است، 
پيشنهادم به اتاق اصناف اين است كه يك دانشگاه 
مستقل اصناف داشته باشيم و اتاق اصناف هم براي 
توجه و توســعه آموزش در اتحاديه برنامه داده و 
حمايت مالي داشته باشد. وي در پايان اضافه كرد: 
نتيجه توجه به آموزش اين است كه آموزش دهنده و 
آموزش گيرنده هر دو در اتاق اصناف بهره وري لازم 

را خواهند داشت. 

هــر ســاله در روزهــاي پاياني ســال 
جنب وجــوش خاصــي بر بــازار حاكم 
شــده و خريــداران و فروشــندگان در 
حال و هوايــي بهاري نســبت بــه تهيه 
و تاميــن مايحتــاج روزهــاي پاياني 
ســال اقدام مي كنند. گرچه بازار شب عيد امســال تحت تاثير 
برخي مســائل داخلي و جهاني شــرايط خاص خود را داشــته 
ولی به نظر مي رسد با وجود تاكيد بســياري از مسئولان دولتي 
بر تاثير پذيــري حداقلي اقتصاد كشــورمان از بحران اقتصادي 
 جهان اكنون آثار اين بحــران به خوبي در بخــش  توليد و بازار 

هويداست. 
اين روند باعث شــده تا انتظار هر ســاله واحدهاي صنفي براي 
فروش بيشــتر كالا يا عرضه خدمات متناســب با شب عيد نيز 
محقق نشود، به گونه اي كه حتي بسياري از اتحاديه ها و مجامع 
امور صنفي كه براي فروش بيشتر كالا راهي نمايشگاه هاي بهاره 

شده اند نيز به ركود حاكم بر بازار شب عيد اذعان دارند. 
ركود بــه دليل عــدم كارايــي در فراينــد توليد باعــث تورم 
مي شــود ولي تــورم الزامــا باعث ركود نمي شــود، چه بســا 
اقتصادهايــي بوده اند كــه در يك مقطــع زماني دچــار تورم 
شــديد شــده اند ولي نه تنها ركود در صنعت و كشــاورزي به 
 وجــود نيامــده، بلكــه رونــق و شــكوفايي اقتصــادي را نيز

 بــه دنبال داشــته اســت. متاســفانه چنــد هفته اي اســت 
كــه ركــود ســنگيني بــر بــازار ارزاق عمومي حاكم شــده 
 اســت و همــه فروشــندگان در بــازار از ايــن موضــوع 

گلايه دارند. 

تعطيلي ۱۵۰ واحد بنكدار مواد غذايي
رئيــس اتحاديه بنكداران مــواد غذايي تهــران گفت: صنوف و 
فروشگاه هاي زنجيره اي در آســتانه عيد رقابت شديدي را براي 

پايين آوردن قيمت اجناس آغاز كرده اند. 
محمــد آقاطاهر با اشــاره بــه وجــود ۱۸۰۰ واحــد صنفي 
 در اين اتحاديــه، از تعطيلــي ۱۵۰ واحد بنكدار مــواد غذايي

 به دليــل ركود اقتصــادي خبــر داد و گفت: ركــود در مقابل 
رونــق و شــكوفايي اســت، همــان اصطلاحــي كــه مردم 
بعضــا دربــاره كسب وكارشــان مي گوينــد: »نمي چرخــد« 
يعني همان چيزي كــه در بــازار به ويژه بازار مــواد غذايي در 
جريــان اســت. تشــديد ركــود اقتصــادي در ســال جاري 

 باعــث شــد تعــدادي از واحدهــاي بنكــدار مــواد غذايي 
تعطيل شوند. 

وي درباره وضعيت بازار شب عيد نيز با اعلام مازاد اجناس مورد 
نياز مردم و رد هر گونه كمبود كالا گفت: در حال حاضر به اندازه 

كافي كالا در بازار وجود دارد و جاي هيچ نگراني اي نيست. 
رئيس اتحاديه بنكداران مواد غذايي در عين حال از رقابت شديد 
صنوف و فروشگاه هاي زنجيره اي براي كاهش قيمت خبر داد و 
گفت: هم اكنون شاهد هستيم كه رقابت شــديدي براي پايين 
آوردن قيمت اجنــاس در بازار به وجود آمده اســت و صنوف و 
فروشگاه ها تدابيري را براي ارزاني كالا و اعمال تخفيف هاي ويژه 

در نظر گرفته اند. 
به گفته آقاطاهر هم اينــك تخفيف هاي ويژه اي نيز روي صنايع 

بسته بندي شده اعمال شده است. 

برگزاري نمايشگاه در شرايط فعلي توجيه اقتصادي 
و منطقي ندارد

رئيس اتحاديه بنكداران مــواد غذايي همچنين درباره برگزاري 
نمايشــگاه بهاره اظهار كرد: برگزاري نمايشگاه در شرايط فعلي 

توجيه اقتصادي و منطقي ندارد و به طــور كلي مخالف اين كار 
هستيم اما از آنجا كه مسئولان دولتي صلاح ديدند و دستور دادند 

ما نيز در نمايشگاه شركت كرديم. 
وي اضافه كرد: برگزاري نمايشگاه مربوط به شرايط بحراني و براي 
كمك به اقشار آسيب پذير و حمايت از خريداران است، در حالي 
كه امروز نه تنها شرايط بحراني نيست، بلكه به دليل انباشت كالاو 
وفور محصولات، توليدكنندگان و فروشندگان با ارائه تخفيف هاي 

جالب مشغول جلب نظر متقاضيان هستند. 
آقاطاهر عنوان كرد: از اين رو نيازي به برگزاري نمايشگاه نيست 
زيرا برگزاری آن مي تواند باعث تشديد ركود حاكم در صنف شود. 
اكنون بسياري از صنوف درگير ركود هستند و به اميد بازار شب 
عيد در طول سال ماليات، حقوق، عوارض، هزينه آب، برق و گاز 
پرداخت كرده اند اما امروز كه كمي تقاضا در بازار افزايش يافته، 
به يك باره نمايشگاه برگزار مي كنند و اين كار فعالان صنفي را از 

گردونه حذف مي كند. 
به گفته وي در ركود تمامي اجزا از نقطه شروع تا توليد محصول، 
حمل و نقل، بازار، عرضه و تقاضا، بازگشــت پــول و نقدينگي 
ارتباط هماهنگ خود را از دســت مي دهند يا يكي از حلقه هاي 

اين زنجيره پيوســته خوب كار نمي كند، مثلا كالا توليد شــده 
ولي در بازار كســي به قيمت نمي خرد يا مواد اوليه آنقدر گران 
اســت كه توليد صرفه ندارد و كارخانه، مزرعه، واحد مرغداري، 
دامداري، آبزي پــروري و... تعطيل و نيمه تعطيل مي شــود يا 
اينكه با تمام ظرفيت خود كار نمي كند. محمد آقاطاهر همچنين 
گفت: براساس طرحي كه قرار است اجرايي شود، در ابتدا قيمت 
مصرف كننده از برخي كالاهاي غيرضرور حذف مي شــود تا بعد 
از بررســي نتايج و نقاط ضعف آن نحوه پياده سازي و ادامه طرح 
در بقيه كالاها مورد بررسي قرار گيرد. رئيس اتحاديه بنكداران 
مواد غذايي گفت: اين طرح در مرحله اول در تنقلاتي مثل پفك 
و چيپس اجرايي مي شود و عرضه كنندگان موظف هستند بعد از 

احتساب سود خود آن را به خريدار بفروشند. 
وي در پاسخ به اين سوال كه با اين طرح برخي از عرضه كنندگان 
ممكن اســت كالاها را با اختــلاف قيمت بالاتري بفروشــند، 
گفــت: بازرســان مربوطــه بــر ايــن كار نظــارت مي كنند و 
 طبيعي اســت با ايــن كار قيمــت كالاهــا ارزان تر از ســابق

 مي شود. 
آقاطاهر ادامه داد: بعد از بررســي تبعات آن، اين طرح در بقيه 

كالاها نيز اجرايي مي شود. 
رئيس اتحاديه بنكداران مــواد غذايي در عين حال بيان كرد: در 
كشــورهاي ديگر هم براســاس اعتمادي كه وجود دارد، قيمت 
مصرف كننده روي كالاها درج نمي شود ولي براساس رقابتي كه 
بين فروشگاه ها و مراكز عرضه وجود دارد، هيچ وقت كالاها گران 
عرضه نمي شوند و آنها براساس سود محاسبه شده و واقعي اقدام 

به عرضه كالاها مي كنند. 

واسطه ها حذف شوند
آقاطاهر در ادامه گفت: با لغوشدن تحريم ها شاهد اثرات مثبت آن 
خواهيم بود. لغو تحريم ها تاثير بسيار مثبتي در قيمت مواد غذايي 
خواهد گذاشــت چون بيشــتر مواد غذايي به صورت واسطه اي 
خريد مي شوند و اگر اين واســطه ها حذف شوند، باعث كاهش 

قيمت مي شوند. 
همچنين در دوران تحريم هزينه هاي پرداختي به باربري و هزينه 

پرداخت بيمه كشتي ها بيشتر است. 
وي اظهار اميدواري كرد كه با توجه به اينكه پس از رفع تحريم ها 
كرايه كشتي و هزينه بيمه ها كاهش مي يابد، پيش بيني مي كنيم 

قيمت مواد غذايي ۲۰ تا ۲۵ درصد كاهش يابد. 

 رئيس اتحاديه بنكداران مواد غذايي تهران در گفتگو با »كسب وكار« مطرح كرد 

رقابت فروشگاه ها با تخفيف ویژه به مشتریان
اخبار

اصناف

از نگاهــي كــه مــردم در فروشــگاه ها 
به كفش هــا مي اندازند، مي تــوان نوعي 
سردرگمي را حس كرد، سردرگمي ناشي 
از اينكه نمي دانند كالايــي كه مي خرند 
چه كيفيتي دارد و اصلا ســاخت كجا يا 
كدام واحد توليدي اســت و آيا ارزش پولي كه براي آن مي دهند 
را دارد؟ اين ســردرگمي كه در دفعات بعدي خريد هم وجود دارد 
در بيشتر اوقات منجر به اين مي شــود كه خريدار ايراني درنهايت 
كفشي را بخرد كه به درست يا با تقلب روي آن نوشته شده ساخت 

فلان كشور. 
نه اينكه همه ايراني ها اينگونه باشند كه جنس خارجي را ترجيح 
بدهند اما وقتي كه توليد كننده اي جرات كرده و حداقل محل كشور 
توليد كالايش را نوشته، نســبت به كالايي كه هيچ ردي از محل 

توليد ندارد، اندكي اطمينان به خريدار مي دهد. 
خلاصه اينكه نبود و كمبود برند در بازار كفــش و به طور كلي در 
بازار پوشاك ايران سبب شده كه در بيشتر موارد خريدار ايراني در 

بلاتكليفي به سراغ خريد جنس خارجي برود. 
در شرايط لغو تحريم ها و گشايش بيشتر بازارهاي جهاني به روي 
كشورمان به نظر مي رسد كه توليد كنندگان كفش و پوشاك ايراني 
كه اكنون نيز با مشــكلات زياد ناشــي از ورود كالاهاي خارجي 
به شــكل قانوني و قاچاق مواجه هســتند، بايد هرچه زودتر براي 
برند سازي و ايجاد خوشه هاي توليدي اقدام كنند تا بازار را يك باره 

به خارجي ها نسپارند. 
اين مهم علاوه بــر همگرايي توليدكنندگان داخلي براي كســب 
منفعت مشترك و هم افزايي از طريق استفاده از امكانات متفاوت 
يكديگر، نياز به برنامه ريزي و حمايــت و هدايت دولت نيز دارد تا 
از اين طريق به تدريج سهم اشــتغال بخش پوشاك و كفش كه در 
سال هاي گذشته رو به كاهش بوده، به جايگاهي متناسب با ظرفيت 
بازار داخلي و حتي بازار كشورهاي همسايه برسد و جلوي خروج 

ارز براي واردات اين كالاها گرفته شود. 

توليد كفش در كشور بيش از نياز داخلي است
رئيس اتحاديه كفش دست دوز با بيان اينكه توليد كفش در كشور 
بيش از نياز داخلي اســت، گفت: باوجود اين، در ســال گذشــته 

نيم ميليارد دلار كفش به كشور قاچاق شده است. 

رسول شجري گفت: در سال گذشــته  ۶ ميليون و 7۴۰ هزار دلار 
معادل ۲۰۰ هزار جفت كفش از گمرك ترخيص شــده است اما 
اكنون حدود ۲۰ ميليون جفت كفــش در بازار وجود دارد. رئيس 
اتحاديه كفش دســت دوز افزود: براساس ســالنامه آمار تجارت 
خارجي ايران در سال ۹3 نيم ميليارد دلار كفش به كشور قاچاق 
شده است.  وي گفت: براي ساخت هر هزار جفت كفش ۴۰۰ نفر 
مشغول به كار هستند اما با واردات بي رويه كفش به كشور روزانه ۶ 

هزار و ۴۰۰ كارگر بيكار مي شوند. 
وي توضيح داد: هر ۱۰۰ ميليون دلار واردات كفش به كشور سبب 

بيكاري ۶ هزار و ۴۰۰ كارگر در اين صنعت مي شود. 
شجري با بيان اين مطلب كه »بيش از نياز كشور توليد كفش داريم 
و در پي بازارهاي بين المللي هســتيم«، افزود: سال گذشته ۱۱۶ 

ميليون دلار كفش صادر كرديم. 
وي گفت: صنعت كفش در مواد اوليه و بخش كارگاهي با مشــكل 

روبه رو است. 
شجري همچنين با اشاره به ركود شديد در بازار گفت: علاوه بر ركود 
مشــكلات فراوان در معاملاتي كه در گذشته انجام شده و هنوز به 

تعهدات عمل نشده، اين صنف را با مشكل مواجه كرده است. وي 
افزود: با توجه به توليد بالا، بازار به حالت اشباع درآمده و متاسفانه 
در شــرايطي كه بايد با افزايش صادرات اين صنف از ركود خارج 

شود، هنوز اين اتفاق نيفتاده است. 
شــجري ادامه داد: صادرات در صنف ما در شش ماهه سال جاري 
تنها ۲ درصد افزايش پيدا كرده است كه اين رقم پاسخگو نيست و 

نتوانسته بازار را از ركود خارج كند. 
اين در حاليست كه در سال هاي گذشته قاچاق و واردات بي رويه به 

بلاي جان توليدات داخلي تبديل شده است. 
رئيس اتحاديه كفاشان دست دوز تهران با اشاره به قيمت تمام شده 
كفش در داخل كشور گفت: قيمت كفش ها با توجه به جنس و نوع 
كار متفاوت است و قيمت بعضي از كفش ها حتي تا 3۰۰ هزار تومان 
نيز مي رسد اما به طور كلي در اين صنف گران فروشي وجود ندارد. 

به گفته شــجري، وزير صنعت به اين صنف به دليل اشــتغالزايي 
بالايي كه دارد، نگاه ويژه اي كند اما متاسفانه شرايط بازار اين صنف 
را با مشكل مواجه كرده است. وي به اين نكته نيز اشاره كرد كه براي 
توليد هزار جفت كفش تا زماني كه به دست مصرف كننده برسد، 

بيش از ۴۰۰ نفر نيروي انساني مشغول به كار هستند. 
رئيس اتحاديه كفش دست دوز، بازار كفش كشور را اشباع دانست و 
ادامه داد: ظرفيت توليد كفش هم اكنون معادل ۲۵۰ ميليون جفت 

و مصرف ۲۰۰ ميليون جفت در سال است. 

واحدهاي كفش با ۵۰ تا ۶۰ درصد ظرفيت كار مي كنند
وي با اشاره به اينكه هم اكنون واحدهاي كفش با ۵۰ تا ۶۰ درصد 
ظرفيت كار مي كنند، گفت: در صــورت كار كردن با تمام ظرفيت 
قادر به توليد كفش تا دو برابر نياز كشــور هستيم. بايد واحدهاي 
توليدي مانند ســال هاي گذشــته به دليل نياز بازار در شب عيد، 
پاسخگوي نياز باشند اما بخش اعظمي از اين واحدها به دليل ركود 

بازار و واردات قاچاق تعطيل است. 
شجري صادرات در بخش كفش را با ركود مواجه دانست و افزود: 
براي حفظ بازار كفش داخل بايد توليدكننده كيفيت كفش توليدي 

خود را افزايش داده و قيمت ها را تعديل كند. 
رئيس اتحاديه كفش دست دوز درباره قيمت كفش در بازار گفت: 
قيمت كفش مردانه از 7۰ هزار تا ۲۵۰ هــزار تومان و كفش زنانه 
از ۵۰ تا ۲۵۰ هزار تومان اســت كه اين قيمت ها براساس جنس 
مصرفي و نوع كار انجام شــده روي كفش و ميزان عرضه و تقاضا 

تعيين مي شود. 
شجري با اشاره به اجرايي شدن برجام و تاثير آن بر بازار گفت: اگر 
تمام تمركز خود را بر بازارهاي هدف معطوف كنيم، شاهد تحول در 
اين صنف خواهيم بود اما اگر تلاش و كوشش مضاعف نشود، ممكن 

است همين بازارهاي فعلي را نيز از دست بدهيم. 
شــجري تصريــح كــرد: در حــال حاضــر صــادرات كفش به 
كشــورهاي همسايه و كشــورهاي حاشــيه خليج فارس صورت 
 مي گيرد كه اميدواريم با اجرايي شــدن برجام شاهد افزايش آن 

باشيم. 
 شــجري قيمت كفش هــاي برنــد خارجــي را كاذب و به دليل 
بالا بودن قيمت دلار در كشــور و نوســانات آن دانســت و گفت: 
بسياري از ســودجويان كفش توليد داخل را به عنوان برند در بازار 
عرضه مي كنند كه ما توصيه مي كنيم مــردم از خريد كفش هاي 
برند خودداري كنند يا درصورت مشــاهده تخلف با شــماره هاي 
77۵3۱۸۶۰ و 77۵3۱۱۲۲ تماس گرفته و شكايت خود را مطرح 

كنند. 

رئيس اتحاديه كفش دست دوز در گفتگو با »كسب وكار« مطرح كرد 

بيش از نياز کشور توليد کفش داریم
هر 100 ميليون دلار واردات كفش سبب بيكاري 6 هزار و 400 كارگر مي شود

رئيس اتحاديه توليدكنندگان و تعميركاران تجهيــزات الكترونيكي و 
حفاظتي، از صدور كارت شناســايي براي نصابان سيستم هاي حفاظتي 
به دليل ورود به حريم  خصوصي افراد خبر داد.  صادق فيض آبادي صدور 
كارت شناسايي براي نصابان دوربين هاي مدار بسته را يكي از مهم ترين 
اقدامات اتحاديه برشمرد و گفت: اين افراد به دليل اينكه وارد حريم  خصوصي 
مردم مي شوند بايد داراي كارت شناسايي معتبر و مورد تاييد باشند، چراكه 

اگر نصابان از نظر فني و اخلاقي صلاحيت لازم را نداشته باشند، مشكلاتي 
را براي مصرف كنندگان به وجود مي آورند.  وي به مردم هشدار داد كه براي 
نصب دوربين هاي مدار بسته حتما به واحدهاي مجوزدار مراجعه كنند و در 
اين زمينه اتحاديه، نصابان اين بخش را سازماندهي و شناسنامه دار كرده و 
از آنها آزمون فني و تست عدم سوءپيشينه گرفته و پس از آن كارت مربوطه 
را براي آنها صادر كرده است. رئيس اتحاديه توليدكنندگان و تعميركاران 

تجهيزات الكترونيكي و حفاظتي كه در مراسم پنجاهمين سال تاسيس 
اين اتحاديه سخن مي گفت، ادامه داد: سيستم هاي دزد گير و آلارم، بايد 
اســتانداردهاي لازم را داشته باشــند چون بعضا مشاهده شده سيستم 
دزدگير نصب شده ولي به دليل تقلبي بودن به درستي عمل نكرده و حوادثي 
را موجب شده است.  فيض آبادي با بيان اينكه براي گرفتن مجوز، نيازي به 
عضويت در اتحاديه نيست چون بعضي از افراد جاي ثابت يا فروشگاه براي 

فعاليت هاي خود ندارند، گفت: تاكنون استقبال خوبي از اين طرح به عمل 
آمده و حدود ۱۸۰ كارت براي اعضاي اتحاديه صادر شده است. براي كساني 
كه هنوز به اتحاديه مراجعه نكرده اند تاريخي را مشخص كرده ايم تا فرايند 
دريافت مجوز پس از ارائه كارت پايان خدمت، مدارك شخصي، گواهي عدم 
سوء پيشينه و عدم اعتياد انجام شود و بعد از اين مرحله، از متقاضيان آزمون 

تئوري و آزمون عملي گرفته مي شود. 

صدور كارت شناسايي براي نصابان سيستم هاي حفاظتي
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کار و
کارآفرینی 

4/6 ميليون جــوان به زودي متقاضي 
شغل مي شوند كه اگر شرايط اشتغال 
آنها فراهم نشــود با متقاضيان فعلي 
كار، 7/4 ميليون بيكار خواهيم داشت، 
همچنين به زودي ۱4۰ هزار نفر دكتر 
و ۵۸۰ هزارنفر هم كارشــناس ارشد مي شوند. به گزارش مهر، 
آمارها نشــان مي دهند بازار كار ايــران در حال يك چرخش 
شديد اســت. اين بازار طي يكي دو دهه به ســرعت از حالت 
سنتي و شــاغلان با تحصيلات پايين به سمت بازاري مدرن با 
شاغلاني تحصيل كرده در حركت اســت تا جايي كه براساس 
آمار، به زودي بيش از 4 ميليون و 6۰۰ هزار نفر از دانشــگاه ها 

فارغ التحصيل و جوياي شغل مي شوند. 
مسئولان عنوان مي كنند نه اشتغال مورد نظر فارغ التحصيلان 
دانشــگاهي از جنس مشاغل موجود اســت و نه آنها به دنبال 
جايگاه هاي خُــرد خواهند رفت. آنها مي خواهند مشــاغلي را 
بيابند كه در شان ميزان تحصيلاتشــان باشد و اسم و رسمي 
داشته باشــد. بنابراين اينكه تقاضاهاي بي شماري براي برخي 
مشاغل شكل بگيرد و برخي رشــته هاي شغلي خالي از تقاضا 

بماند، دور از انتظار نيست. 

ورود ۱۴۰ هزار دكتر به بازار كار
آمارهاي جديد كه از ســوي وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
ارائه شــده، نشــان مي دهد تنها در بخش تحصيلات دكتراي 
تخصصي و حرفه اي، بــه زودي ۱4۰ هــزار و 6۵۸ نفر راهي 
بازار كار خواهند شد و متقاضي جدي كار محسوب مي شوند؛ 
كاري كه احتمالا بايد ويژگي هاي خاص خود را داشته باشد و 
نمي توان از فردي كه تا مقطع دكترا درس خوانده توقع داشت 
به ماهيت كار پيشنهادي و جايگاه اجتماعي آن توجه نداشته 
باشد. بنابراين هرچقدر سطح تحصيلات جامعه بالا برود، از آنسو 
دايره مشاغل پيشنهادي و قابل انجام توسط گروه تحصيل كرده 
ارشد نيز كوچك تر اســت، همچنين يافتن مشاغلي در سطح 
تحصيلات دكترا در بازار كار فعلي ايران، سخت و دشوار است 
و در مواردي حتي ممكن است فردي كه تحصيلات دكترا دارد 
تا مدت ها موفق به يافتن يك شغل مناسب و قابل اعتماد نشود. 
علاوه بر اين، ۵۸۰ هزار نفر كارجويي كه به زودي و تا يكي دو 
سال آينده متقاضي كار خواهند شد، در مقطع كارشناسي ارشد 
در حال تحصيل هستند، البته نمي توان تمامي ۵۸۰ هزار نفر 

را متقاضي جديد كار دانست، چون ممكن است بخشي از آنها 
افرادي باشند كه در حال حاضر در بازار كار شاغل هستند و در 
حال ادامه تحصيل اند اما بالاخره وجود ۵۸۰ هزار كارشــناس 
ارشد در بازار كار فعلي ايران هم مي تواند يك فرصت تلقي شود 

و هم يك تهديد. 
كارشناسان مي پرسند آيا واقعا بازار كار كشور در شرايطي كه 
كسب و كار با مسائل مختلفي دست و پنجه نرم مي كند، نيازمند 
ورود ميليوني جوانان به دانشگاه هاست؟ آيا مي توان براي صدها 
هزار جوان كارشناس ارشد و دكتر، فرصت شغلي مناسب و در 

خور شان ارائه كرد؟
در حال حاضر بيشــترين جوانان در حــال تحصيل مربوط به 

استان هاي اصفهان، تهران، آذربايجان شرقي، خراسان رضوي، 
خوزستان، فارس و مازندران هســتند كه در آينده نزديك نيز 
حجم قابل توجهي از بازار كار اين مناطق را تشكيل خواهند داد. 

آمار جديد تعداد دانشجويان در رشته هاي مختلف
به صورت كلي، هم اكنون در ۸ گروه اصلي تحصيلي 4 ميليون 
و 6۸۵ هزار و ۳۸6 نفر در حال تحصيل انــد كه از اين تعداد ۲ 
ميليون و 47۰ هزار و ۹6۸ نفر مــرد و ۲ ميليون و ۲۱4 هزار و 
4۱۸ نفر زن هستند. از كل جوانان در حال تحصيل يك ميليون 
و 4۳ هزار و 76۵ نفر در دوره كارداني و ۲ ميليون و ۹۲۰ هزار 

نفر نيز در دوره كارشناسي در حال تحصيل هستند. 

با وجود اينكه در دوره كارداني تعداد مــردان 7۱۱ هزار نفر و 
تعداد زنان ۳۳۲ هزار نفر اســت اما در دوره كارشناسي تعداد 
زنان يك ميليون و ۵۳۹ هزار نفر و تعداد مردان يك ميليون و 
۳۸۱ هزار نفر است كه اين موضوع نشان مي دهد زنان در مدارج 
بالاتر، نسبت به مردان تمايل بيشتري به ادامه تحصيل دارند و 
تعداد آنها در سال هاي اخير به طرز چشمگيري افزايش يافته 
است. هم اكنون ۵۸۰ هزار نفر در دوره كارشناسي ارشد در حال 
تحصيل هستند كه از اين تعداد، ۳۰6 هزار نفر مرد و ۲7۳ هزار 
نفر زن هستند، همچنين 67 هزار نفر در حال تحصيل در دوره 
دكتراي حرفه اي هســتند كه در اين بخش ۲۸ هزار نفر مرد و 
حدود ۳۹ هزارنفر زن هستند. زنان در دوره دكتراي تخصصي 

نيز آمار بالايي دارند به نحوي كه از مجموع 7۳ هزار شاغل در 
دوره PHD بيش از 4۳ هزار نفر مرد و ۳۰ هزار نفر زن هستند. 
البته ۲4۳ هزار نفر در رشته هاي بهداشت و رفاه، ۱۸۰ هزار نفر 
در رشته هاي خدمات، يك ميليون و ۵۱۳ هزارنفر در رشته هاي 
علوم اجتماعي، بازرگاني و حقوق و ۳76 هزارنفر نيز در رشته 

علوم انساني و هنر در حال تحصيل هستند. 
عــلاوه بــر ايــن، ۱74 هــزار نفــر در علــوم تربيتــي، 
۳۰۳ هــزار نفــر رياضيــات، علــوم و محاســبات، ۱6۳ 
هــزار نفــر كشــاورزي و دامپزشــكي و يــك ميليــون 
 و 7۲۹ هــزار نفــر در رشــته هاي مهندســي، توليــد و 

ساخت درس مي خوانند. 

چه تعداد دكتر بيكار در راه است؟

4/6 ميليون نفر به زودي متقاضي شغل مي شوند 

شناخت كيفيت يك مبل 
از روي ويژگي هاي ظاهري 
آن هم ســخت است و هم 
كاري تخصصي، به همين 
دليل شناخت فروشندگان 
و كالاهاي آنها براي اعتماد كردن به آنها در خريد هر 
كالايي شرط ضروري است به ويژه در خريد مبل. در 
مقابل آن براي فروشــندگان مبل داشتن سرمايه، 
انعطاف در شرايط بد اقتصادي، دقت در ميزان قدرت 
خريد مردم و بالا بردن نوع خدمات راهكاري اساسي 

براي رونق درآمد آنهاست. 
يك فروشــنده مبل مي گويد: خريد يــك مبل از 
۲ميليون به بالا است. اين تفاوت قيمت صرفا به دليل 
تفاوت در نوع كيفيت نيســت بلكه عمده دليل آن 
گراني يا ارزاني موادي است كه در اين مبل ها به كار 
رفته است. مبلماني كه مواد گران تري در آنها استفاده 
مي شود، از نظر قيمت گران تر هستند و آنهايي كه از 
مواد ارزان تري تشــكيل شده اند، قيمت پايين تري 
دارند. نمونه مهم اين مواد پارچه و چوب است. انواع 
چوب هاي مبلمــان نام خاصي دارنــد كه از طريق 
نام همين چوب ها مي تــوان ارزش و قيمت آنها را 
دريافت. برخي از چوب ها در قســمت دروني مبل 
اســتفاده مي شــوند و برخي هم كه از رنگ پذيري 
بيشتري برخوردارند، در لايه بيروني مبل استفاده 
مي شــوند، همين نشــانگر ويژگي هــاي متفاوت 
چوب هاست. اســفنج مبل هم به عنوان يكي ديگر 
از مواد تشكيل دهنده مبل است كه از نظر حجم و 
تراكم به گونه اي متفاوت توليد مي شود. اسفنجي كه 
متراكم تر يا حجيم تر است، كيفيت بيشتري دارد و 
به دليل مرغوب بودنش در كف مبل استفاده مي شود 

چون وزن بيشتري دارد. 
وي توضيح مي دهد: پارچه مبــل هم يكي ديگر از 
موادي است كه در قيمت مبل يا نوع آن تاثيرگذار 
است كه البته معمولا انتخاب نوع پارچه به سليقه 

مشتري بستگی دارد. 
وي در ادامه به وجود تعداد زياد پارچه هاي چينی در 
بازار اشاره كرده و مي گويد: پارچه هاي چيني بازار را 
اشــباع كرده اند به طوري كه برخي از افراد سودجو 
براي فريب اذهان خريداران پارچه ها را با نام كشور 

تركيه به فروش مي رسانند.
اين فروشنده همچنين در پاســخ به اين سوال كه 
از چه طريق مي توان مبلمان باكيفيت را شناسايي 
كرد، مي گويد: البته اين كار كاملا تخصصي است و 
معمولا مشتريان نمي توانند كيفيت مبل را از نگاه به 
ظاهر آن به خوبي دريابند چراكه آنها از نوع تركيبات 
و مواد مبل به طور تخصصي اطلاع ندارند اما دركل 
هر مبل داراي يكسري ويژگي هايي است كه مي تواند 

نشان دهنده خوب يا بد بودن آن باشد مثلا مبلماني 
كه با چوب راش ساخته مي شوند يا اينكه پارچه هاي 
آنها طرح ها و ظرافت هاي خاص و رنگ تميزتر و نوع 
دوخت مرتب تر و دقيق تر دارد، باكيفيت تر هستند. 
رويه كوبي مبل هم از جمله عوامل شناخت خوب يا 

بد بودن آن است. 
او ادامه مي دهد: امــا دركل من هرگاه بخواهم كالا 
و محصولي را بخرم كه كيفيت بالايي داشته باشد، 
معمولا سعي مي كنم از فروشــگاه هاي صاحب نام 
يا مغازه هايي كه كارشان تاييد شده و مورد اعتماد 
است، خريد كنم. براي همين به نظر من گام مهم و 
اساسي در خريد اين است كه فروشنده را بشناسيم و 

اطمينان لازم از او و محصولاتش را به دست آوريم. 
در دوران تحريم ها اوضاع اقتصادي به گونه اي شــد 
كه اگر در گذشته در ماه درآمد ما ۵ميليون بود، به ۳ 

ميليون رسيد و فروش ما به شدت افت كرد.
 در اين شرايط ما سعي كرديم از موادي براي ساخت 
مبل استفاده كنيم كه ارزان تر باشد تا هم درنهايت 
قيمت مبل كمتر شــود و هم اينكه مشتريان ما كه 
در اين زمان قدرت خريد پاييني داشتند، راحت تر 
بتوانند خريد كنند چراكه در اين زمان براي خيلي 
از مردم حتي خريد لوازم ضروري زندگي دشــوار 
شده بود چه برسد به خريد مبل كه براي بسياري از 
مردم جزو ضرورت ها نيست. در اين شرايط ما تنوع 

كالاهاي مان را بالا برديم و سعي كرديم با قيمت هاي 
مناسب مشتريان خود را از دست ندهيم و حتي تعداد 
آنها را بيشتر كنيم. حتي ما به مشتريان اين فرصت را 
مي داديم كه درصورت ديدن هرگونه ايرادي در مبل 
به ما مراجعه كنند تا آن را برطرف كنيم درواقع با اين 

كار انگيزه آنها را بالا برديم. 
اين فروشــنده مبل مي گويد: هر چقدر ســرمايه 
بيشتري در راه اندازي توليدي يا فروشگاه مبل داشته 
باشي، شانس بيشتري براي پيشرفت و رسيدن به 
درآمد بالا خواهي داشــت. كساني كه خود سرمايه 
اين كار را دارند، گواه اين موضوع هستند اما كساني 
كه از اين سرمايه بي بهره اند از طريق وام بايد اقدام 

كنند كه متاســفانه هم مقادير آن كم است و قابل 
صرفه نيست و هم اينكه سود بالاي اين وام ها اجازه 
ريسك كردن به وام گيرندگان را نمي دهد.ساخت و 
فروش مبل يكي از شغل هايي است كه اگر نتوانيم به 
آن شغل پول ساز بگوييم اما به آن اندازه درآمد دارد 
كه بشود براي راه اندازي يك كارگاه و توليدي مبل 
اقدام كرد. به طوري كه حداقل ۳ تا ۵ ميليون براي 
صاحبان خود درآمدزايي مي كند. با توجه به قيمت 
مبلمان مي توان ميزان اين درآمدزايي را درك كرد. 
در كل ۲ نــوع مبلمان اصلي وجــود دارد؛ مبلمان 
روكش دار و مبلمان موردي. مبلمان روكش دار به 
آن دسته از مبلماني اطلاق مي شود كه در آن يك 

پوشش نرم براي نشســتن وجود دارد و درصورت 
نيــاز در آن فنر مي گذارند تا قابليــت ارتجاعي آن 
افزايش پيدا كند و ســپس آن را روكش مي كنند، 
مانند مبل هاي نشيمن و كاناپه ها كه داراي بالشتك 
هستند. مبلمان موردي هم به اســباب و اثاثيه اي 
اطلاق مي شود كه فاقد قسمت بالشتك دار هستند، 

مانند: ميز، ويترين، كابينت و قفسه.
 هر يك از اين دو نوع مبلمــان مي توانند از اجناس 
مختلفي ســاخته شــوند كه عموما انواع چوبي و 
غيرچوبي آن در بازار هاي ايران موجود است. عمده 
محصولات مبله از چوب سخت )چوب جنگلي( يا 

چوب نرم ساخته مي شوند. 

»كسب وكار«  شرایط راه اندازی توليدی و فروشگاه مبلمان را بررسي می كند

چگونه مبلمان با کيفيت انتخاب کنيم؟
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مدیرکل کتابخانه های عمومی چهارمحال و بختیاری 
تهیه ۲۵ کوله کتاب با محتوی ۲۰۰ کتاب 

مختلف برای مناطق عشایری 
مدیرکل کتابخانه های عمومی چهارمحال و 
بختیاری درنشســت خبری با اصحاب رسانه 
گفت:مطالعاتی در خصــوص کتابخانه های 
ســطح جهان صورت گرفته که ســه مورد از 
کاربردی ترین آن ها، در دســترس گذاشتن 
منابــع الکترونیکــی، آمــوزش و یادگیری 

مادام العمر و سرگرمی و اوقات فراغت است.
احمد فرهادی اظهارداشت:ســال گذشته در 
روستای فجر بروجن و روستای بیدله، قفسه ، 
صندلی و امکانات و تجهیزات آنها نوسازی شد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی چهارمحال و 
بختیاری با بیان اینکه بــرای کتابخانه بعثت 
فرخشــهر نیز تجهیزاتی خریداری شــده و 
کتابخانه شهر سودجان نیز آماده بهره برداری 
شده است اضافه کرد:تعمیر کتابخانه قدوسی 
شهر شلمزار، شاداب سازی کتابخانه بزرگمهر 
شــهر چلیچه و تغییر سیستم گرمایشی یک 
هزار مترمربع از کتابخانه های عمومی استان 

از دیگر اقداماتی این اداره کل است.
فرهادی افزود:بازطراحــی کتابخانه مولوی 
شــهرکرد یکــی ازمهمتریــن طــرح این 
نهادمیباشد واز سه سال گذشته در دستورکار 
قرار گرفته است برای انجام عملیات عمرانی 

این طرح ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
وی تعداد اعضای فعال کتابخانه های عمومی 
استان را ۴۲ هزار نفر اعلام کرد و افزود: از این 
تعداد،۱۴ هزار و ۷۳۸ آقــا و ۲۶ هزار و ۳۷۲ 

خانم  عضو کتابخانه های استان هستند. 
فرهادی تصریح کرد:اجرای طرح کوله پشتی 
در مناطق عشایری و روستایی استان درحال 
اجرامیباشد این طرح توسط پنج استان تعریف 
شده اســت که نهاد کتابخانه ها با اشخاصی 
توافق کرده کــه کوله ها را تحویــل گرفته و 
در مناطق عشــایری و روستایی کتابخوانی و 
قصه گویی را برای کــودکان و نوجوانان انجام 
داده و پس از یک ماه کوله را تحویل می دهند.

مدیرکل کتابخانه هــای عمومی چهارمحال 
و بختیاری درپایان بیان کرد: ۲۵۰۰ نســخه 
کتاب توســط مردم به کتابخانه های استان 
اهدا شده است. همچنین، ۲۰۰ هزار کدملی 
در سامانه کتابخانه های استان ثبت شده و یک 
میلیون و ۵۰ هزار نسخه کتاب در سطح استان 
موجود است. هر ساله کتاب های جدید اضافه 
و نسخه های قدیمی و منسوخ از کتابخانه ها 

خارج می شوند. 

خبرنــگار - لیلا رضوانی - 
فرمانده انتظامی اســتان 
البــرز از  انهــدام ۲۰ باند 
دســتگیری  و  ســرقت 
۲۴۴ سارق  و مالخر اموال 
مســروقه خبر داد و گفت: 
دوازدهمین مرحله طرح ارتقای امنیت اجتماعی 
طی ۷۲ ساعت در سطح اســتان برگزار شد که در 
نتیجه آن ۲۰ باند ســرقت منهدم و ۲۱۳ سارق به 

همراه ۳۱ مالخر اموال مسروقه دستگیر شدند.
سردار حمید هداوند، در حاشیه نمایشگاه کشفیات 
 دوازدهمیــن طرح ارتقــای امنیــت اجتماعی با 
اشاره به دســتگیری و جمع آوری ۴۸۷ نفر خرده 

فروش مــواد مخدر و معتاد متجاهــر در این طرح 
افزود: کشــف ۵۶ دســتگاه خــودرو و همچنین 
 ۱۵ عدد موتور ســیکلت ســرقتی از دیگر نتایج

 این طرح است.
وی ادامه با بیان اینکه در اجــرای این طرح ۵۰۰ 
قلم نواع اقلام سرقتی از جمله ۹۵ دستگاه گوشی 
تلفن همراه، ۲۰۰ دســتگاه انواع لــوازم خانگی، 
پنج دســتگاه رایانه و ۱۵۸ عدد انواع لوازم داخل 
خودرو کشــف شــده اســت، ارزش ریالی اموال 
مســروقه در ایــن طــرح را ۲۸۰ میلیــارد ریال 
 برآورد کرد و گفت: امنیت شــهروندان خط قرمز

 پلیس بــوده و بــا مجرمان هیچ گونه مماشــاتی 
نخواهد شــد و برابر قانون با با مجرمــان برخورد 
خواهد شد و از مردم نیز تقاضا داریم در راه مقابله 
با ســرقت پلیس را یاری نماینــد و هرگونه موارد 

 مشــکوک را با مرکــز فوریت های پلیســی ۱۱۰ 
در میان بگذارند.

فرمانده فراجای اســتان البرز اظهار کرد: بررسی 
عملکرد پلیس استان در ســال جاری نشان داده 
است که در موضوع کاهش جرایم، در مجموع جرائم 
از ابتدای سال نسبت به ســال گذشته، ۲۱درصد 
کاهش داشتیم و کشفیات جرائم نیروی انتظامی 
۱۰۰ درصد نسبت به مدت مشــابه سال گذشته 

افزایش داشته است.
هداوند در خصوص وضعیت دستگیری متخلفان 
نیز گفت: آمار دستگیری مجرمان در سطح استان 
نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته ۱۱۱ درصد 
افزایش داشته و با توجه تلاش های صورت گرفته 
توسط همکاران ما، امیدواریم کاهش وقوع جرائم 

رو داشته باشیم .

وی همچنین از بازداشــت عامــل تیراندازی در 
آرامستان کرج خبر داد و خاطرنشان کرد: فردی که 
در بهشت سکینه کرج به دلیل اختلافات خانوادگی 

به سمت چند نفر از اقوام خود تیراندازی کرده بود 
دستگیر شــد و ابعاد این حادثه از سوی پلیس در 

دست بررسی است.

البرز - فرمانده انتظامی استان البرز خبر داد:

انهدام ۲۰ باند و کشف ۵۷۰ فقره سرقت در دوازدهمين مرحله طرح ارتقای امنيت اجتماعی

خبر نگار لیلا رضوانی - هفتمین جشنواره معرفی ارقام گیاهی 
با حضور وزیر جهاد کشاورزی ، معاون وزیر و رییس سازمان تات 
،معاونبن ، جمعی از مدیران کشــوری و تولیدکنندگان بخش 

کشاورزی در مرکز تحقیقات نهال و بذر کرج برگزار شد .
 وزیر جهاد کشــاورزی در این مراســم با بیان اینکه در ســایه 
تلاش محققان و کشــاورزان با تولید بذور گیاهی بیش از یک 

میلیــارد دلار صرفه جویــی ارزی کرده ایم ، گفــت: در زمینه 
 بذر ســبزی و صیفــی ۱۳۰ میلیــون دلار ارز بــرای واردات 

هزینه می کنیم.
»غلامرضا نوری قزلجه« با اشاره به اتفاقات تلخ غزه و فلسطین 
که بیش از ۱۳ ماه اســت ادامه دارد ،افزود : رژیم صهیونیستی 
با آخرین دســتاوردهای نظامی دنیا به کشتار این مردم مظلوم 
ادامه می دهد ولی هنوز نتوانسته به خواسته خود با این وسعت 
و جمعیت کم دست یابد ولی اکنون به سلاح گرسنگی و امنیت 

غذایی روی آورده است که بسیار خطرناک است.
وی با اشاره به اینکه از همه برنده تر در این جنگ ها سلاح امنیت 
غذایی است که اکنون برای همه قابل لمس شده که امنیت غذایی 
چیست و چه مفهومی دارد، اظهار کرد: گرسنگی و امنیت غذایی 

مهمترین سلاح برای مبارزه با بشریت است.
وی ادامه داد: در دنیایی که اقلیم دچار تغییرات است و عوامل بر 
خلاف مسیری است که ما به دنبال آن هستیم ولی عوامل تولید 

در این مسیر نیست و فقط علم و دانش بشر را نجات می دهد.

نوری قزلجه ادامه داد: زمانی حدود ۱۰ ســال طول می کشد تا 
به یک رقم جدید بذر دست یافته و بتوانیم از آن رونمایی و دفاع 

کنیم.
وزیــر جهــاد کشــاورزی با اشــاره بــه اینکــه ۵۰ ســال از 
تاســیس ســازمان تات می گــذرد، گفت: در ایــن مدت یک 
 هــزار و ۲۳۸ رقم بــذر رونمایــی و بــه کشــاورزان معرفی 

شده است.
وی افزود: در سایه تلاش محققان و کشاورزان بیش از یک میلیارد 
دلار صرفه جویی ارزی کرده ایم تا بذر از خارج خریداری نشود 
بطوریکه بخشی در کلزا و زراعت وابستگی زیادی نداریم ولی در 
ســبزی و صیفی ۱۳۰ میلیون دلار ارز را برای واردات بذور آن 

هزینه می کنیم.
نوری قزلجه کرد: موسســات تحقیقاتی و جهاد دانشــگاهی و 
شرکت های دانش بنیان و دانشگاه ها و بخش خصوصی در بذور 
ســبزی و صیفی و هیبریدی آن می توانند فعالتر شوند که به 

زودی این نقیصه با همکاری این بخش ها برطرف شود.

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در کشــور ما هم این مرحله و راه 
سخت را با کمک علم و فن و دانش و با همت فعالان این بخش 
و کشــاورزان و بهره برداران باید طی کنیــم بنابراین کارهای 
دانش بنیان بسیار مهم هستند و از اولویت درجه اول در بخش 

کشاورزی هستند.
نوری قزلجه با بیان اینکه ارقامی که مقاوم به شــوری، خشکی، 
افزایش دما و ... باشــند باید مهم بوده و بر روی آن کار کنیم تا 
امنیت غذایی خود را تامین کنیم ،ادامه داد: نیاز به غذا روز به روز 
در دنیا افزایش می یابد و منابع هم روز به روز در حال کاهش است 
حتی شاید با تجارت هم قابل تامین نباشد پس باید تولید کرد و 
تراز تجاری در بخش کشاورزی را مثبت کرده و امنیت غذایی را 

به ۱۰۰ درصد برسانیم.
وی این مسیر را بسیار ســخت دانست و خاطرنشان کرد: همت 
محققان و اندیشمندان از یک طرف و همت کشاورزان از طرف 
دیگر کمک می کند این مسیر سخت را طی نموده و مثل همیشه 

برای کشور افتخار آفرینی کنیم.

به گــزارش روابــط عمومــی هیــات فوتبــال مازنــدران، 
رحیــم درزی خلــردی، رئیــس هیــات فوتبــال اســتان، 
در چهارمیــن همایــش روســای هیات هــای فوتبــال 
 سراســر کشــور به ارائه گزارشــی از عملکرد هیــات فوتبال 

استان پرداخت.
 درزی خلردی با اشــاره به اهمیت و تأثیر پروژه “خانه فوتبال 
مازندران” به عنوان یک نهاد منحصر به فرد در ســطح کشــور، 
اظهار داشــت: “خانه فوتبال مازندران تمامــی نیازهای هیات 
را برآورده خواهد کرد و فضایی حرفه ای برای رشــد و پرورش 
اســتعدادهای ورزشــی در اختیار جامعه فوتبال اســتان قرار 
می دهد.” وی افزود که امکانات گسترده ای نظیر سالن آمفی تئاتر، 
مرکز پزشــکی عالی فیفا، پایگاه قهرمانی، ســالن غذاخوری، 
 سوئیت های مهمان و سالن کنفرانس در این مجموعه پیش بینی 

شده است.

 در ادامه، رئیس هیات فوتبال مازندران به رونمایی از ســامانه 
جامع هیات فوتبال مازندران اشــاره کرد و گفت: “این سامانه 
مجهز به امکاناتی است که مدیریت مســابقات، نمایش برنامه 
بازی ها بر اساس رشــته، رده ســنی، لیگ و هفته، و همچنین 
بروزرســانی خودکار نتایج را تســهیل می کند.” وی همچنین 
افزود که این سامانه با استفاده از هوش مصنوعی توانایی تولید 
اخبار خودکار برای بازی ها، ثبــت اطلاعات محرومین، نمایش 
رویدادهای مسابقات همچون تعویض ها، کارت های زرد و قرمز 

و گلزنان را داراست.
 رحیم درزی خلردی به اهمیت توســعه لیگ ها و مسابقات در 
ســطوح مختلف از جمله لیگ برتر و یک پایه، لیگ برتر و یک 
امید، لیگ بزرگســالان و مدارس فوتبال اشــاره کرد و با بیان 
اینکه در طول سال ۳۷۲۰ بازی در سطح استان برگزار می شود، 
گفت: “عزم و اراده ما در توسعه فوتبال مازندران به حدی است 

که مسابقات و لیگ های این اســتان را می توان در سطح کشور 
کم نظیر دانست.”

 او همچنین با تاکید بر جایگاه فوتبال بانــوان، برگزاری اولین 
لیگ های فوتبال و فوتبال ساحلی بانوان، تأسیس آکادمی فوتبال 
و فوتسال، و راه اندازی لیگ فوتسال نونهالان را از افتخارات هیات 

فوتبال مازندران عنوان کرد.
 در زمینــه داوری، رئیس هیــات فوتبال مازنــدران برگزاری 
کلاس های متعدد آموزشــی داوری را خاطرنشان کرد و افزود: 
“با برگزاری کلاس های داوری در ســطوح مختلف از درجه سه 

تا ملی، توانسته ایم زمینه رشد داوران استان را فراهم کنیم.”
 درزی خلردی به نقــش هیات در آموزش مربیان اســتان نیز 
اشاره کرد و گفت: “در شش ماهه دوم سال ۱۴۰۲ و ابتدای سال 
۱۴۰۳، کلاس های مربیگری درجه D و C برای آقایان، فوتسال، 

و همچنین مربیگری درجه B برگزار شده است.”

 رحیم درزی خلــردی در پایان ابــراز امیدواری کــرد که این 
فعالیت ها و دستاوردها گامی مهم در ارتقای سطح فوتبال استان 
و ایجاد بستری مناسب برای استعدادهای ورزشی در مازندران 

باشد.

سرپرست شــهرداری مهران از اجرای عملیات 
پاکســازی جداول و کانال هــا جهت جلوگیری 

 از ســیلاب هــای احتمالــی در ایــن شــهر 
خبر داد.

 ایلام- حیــدر ناصری اظهار داشــت: با توجه به 
نزدیک شــدن به فصول بارندگــی و جلوگیری 
از آب گرفتگــی معابــر، طرح لایروبــی تمامی 
مســیل های عبور آب، کانال های روباز و رو بسته 
سطح شهر با جدیت در دستور کار واحد خدمات 

شهری قرار گرفت.
وی افزود: این اقدامــات در جهت ارتقای ایمنی 

و امنیت شــهروندان در مواقــع بارندگی، حفظ 
بهداشت محیط زیســت و جلوگیری از خطرات 
احتمالی ناشی از وقوع ســیلاب و یا آب گرفتگی 

معابر در حال انجام است.
سرپرست شهرداری مهران با اشــاره به استقرار 
ماشین آلات واحد نقلیه در راســتای لایروبی و 
پاک ســازی کانال ها و جداول سطح شهر گفت: 
مجموعــه شــهرداری در مواقع اضطــراری و 

سیلابهای احتمالی آمادگی کامل دارد.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد؛ صرفه جویی ۱۰۰ میلیارد دلاری ارزی با تولید بذور گیاهی 

از پروژه خانه فوتبال مازندران تا رونمایی از سامانه جامع هیات فوتبال استان مازندران

سرپرست شهرداری مهران:  اجرای عملیات پاکسازی جداول و کانال های شهر مهران

خبر

استان ها
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آیین مبادلــه قرارداد فروش ســهام شــرکت صنایع معدنی 
کانی سازان کیمیا به شــرکت فولاد مبارکه دوشنبه ۲۱ آبان 
۱۴۰۳ در مرکز تجاری-اداری زرافشان بانک پارسیان برگزار شد.

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه :
از اینکه امروز آخرین گام های رسمی برای مبادله قرارداد فروش 
سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا برداشته شده 
بسیار خرسندیم و امیدواریم این اتفاق الگویی برای اتفاق های 

بهتر و بزرگتر آینده باشد.
از مدیرعامل، هیئت مدیره بانک پارسیان و مدیرعامل شرکت 
سرمایه گذاری پارسیان به دلیل اینکه با نگاه حرفه ای، هدایت 
مجموعه صنایع معدنی کانی سازان کیمیا را بر عهده داشته و 
آن را به نقطه ارزشمندی رساندند که به بلوغ رسیده و می تواند 
در راستای منافع کشور و تولید ملی نقش آفرینی کند، قدردانی 
می کنم. انعقاد این قرارداد اتفاق بزرگی اســت و می تواند نقطه 

عطفی در شکل گیری حرکت های معدنی  کشور باشد.
انعقاد قرارداد خرید شــرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا 
بین بانک پارسیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس به نوبه خود 
بزرگترین معامله تاریخ فولاد مبارکه و به لحاظ رقم و عدد، در سال 
جاری بزرگترین معامله بورسی بود؛ علاوه بر آن نیز این امر در 
کشور به عنوان بزرگترین مشارکت معدنی سال به شمار می رود 
و خرید سهام شرکت اوپال، تضمین کننده سودآوری گروه فولاد 

مبارکه در آینده خواهد بود.
اولین هدفی که ما از این مشارکت دنبال می کنیم تامین پایدار 
گندله و کنسانتره مورد نیاز گروه فولاد مبارکه است. فولاد مبارکه 
امروز بزرگترین تولیدکننده فولاد کشور و منطقه است و بزرگترین 
چالش ما در صنعت فولاد طی سال های گذشته، چالش تامین 
مواد اولیه بوده که البته شاید طی چند سال اخیر به دلیل پیشی 
گرفتن گلوگاه های جدیدی همچــون محدودیت های انرژی 
نسبت به این چالش کمتر سخنی از آن شنیده شده و این چالش 

در پله های عقب تر قرار گرفته است.
با توسعه هایی که در صنعت فولاد داریم در حال حاضر ظرفیت 
تولید این محصول در کشور به نزدیک ۵۰ میلیون تن رسیده و 

این در حالی است که با احتساب میزان تولید فولاد مبارکه با ۱۰۰ 
درصد ظرفیت، میزان تولید فولاد کشور به میزان حدود ۶۵ درصد 
از ظرفیت نصب شده است. تولید سالانه فولاد کشور، ۵۵ میلیون 
تن برنامه ریزی شده و پروژه های در دست اجرا برای رسیدن به 
ظرفیت تولید ۶۵ تا ۶۸ میلیون تن فولاد در حال انجام است؛ از 
سوی دیگر مجوز تولید تا ۱۴۵ میلیون تن فولاد در کشور صادر 
شده و از این رو چالش تامین مواد اولیه برای تولید فولاد بسیار 

جدی و اجتناب ناپذیر است.
در حال حاضر ذخایر قطعی سنگ آهن کشــور به میزان ۳.۳ 
میلیارد تن برآورد شده و اگر برنامه تولید فولاد کشور محقق شود، 
این ذخیره کمتر از ۲۰ سال تکاپوی نیاز صنعت را خواهد داشت.

ســرمایه گذاری فولاد مبارکه در اپُال برای این شرکت و گروه 
صنعتی کاوه پارس، تضمین کننده سرمایه گذاری های انجام شده 
گذشته است؛ از سوی دیگر، بهره برداری تخصصی از شرکت های 

گروه اپُال از دیگر اهداف قابل تحقق فولاد مبارکه است.
فولاد مبارکه یک مجموعه تخصصی اســت و اگر شرکت های 
تخصصی زیر مجموعه فولاد مبارکه را با شرکت های دیگر مقایسه 
می کنیم، می بینیم که ســودآوری متفاوتی دارند؛ گاه برخی 
قضاوت های غیر کارشناسی مبتنی بر این است که سود فولاد 
مبارکه حاصل رانت و یا اتفاقاتی از این دست است، اما وقتی که 
وارد عملیات می شویم و نگاه واقع بینانه، می بینیم که این اتفاق 
حاصل مدیریت بهینه، افزایش بهره وری، هم افزایی های شکل 
گرفته در زنجیره تامین فولاد مبارکه و دانش و تجربه مدیریتی 
چند دهه ای است که با بهره گیری از بنچمارک ها و بهترین های 
دنیا در این مجموعه و زیرمجموعه های  آن شکل گرفته است 
به طوری که سودآوری شرکت های زیر مجموعه آن نسبت به 
شرکت های مشابه، بعضاً تا ۳ برابر بیشتر است. این نگاه در شرکت 
معدنی کانی سازان کیمیا نیز می تواند اجرا شود و سودآوری آن را 

بالا برده متفاوت نماید.
شرکت معدنی کانی سازان کیمیا تاکنون نیز در تولید و سودآوری 
عملکرد مناسبی داشته و نگاهی حرفه ای بر آن حاکم بوده است. 
طبیعتاً ارتقای سودآوری شــرکت اپُال و در نتیجه آن ارتقای 
سودآوری فولاد مبارکه و مجموعه های کاوه پارس، در ادامه روند 

فعالیت این مجموعه دنبال خواهد شد. هم افزایی با فولاد سنگان 
به عنوان بزرگترین مجموعه صنعتی منطقه خواف، از دیگر اهداف 
فولاد مبارکه در خرید اپُال بوده است، مجموعه ای که در منطقه 
خراسان در همسایگی اپُال قرار دارد و توسعه های هدفمندی از 
جمله تولید ۵ میلیون تن کنسانتره و ۵ میلیون تن گندله برای 

آن تعریف شده است.
ایجاد تــوازن در گروه فولاد مبارکه ضروری اســت چراکه این 
مجموعه  علاوه بر آن که بیش از ۳۰ درصد از فولاد را تولید می کند، 
تولیدکننده اصلی ورق های فولادی کشور است و سال گذشته 
عنوان صادرکننده اول غیر نفتی کشور را از آن خود کرده است؛ 
با این شرایط ما در حوزه بالادست با چالش هایی روبرو هستیم و 
این خرید گام بلندی است که ما را هر چه بیشتر به توازن در گروه 

فولاد مبارکه نزدیک می کند.
طی سه سال اخیر استراتژی فولاد مبارکه توسعه متوازن بوده 
است، این توسعه در حوزه تامین انرژی برق، گاز و آب دنبال شده 
اســت، به طوری که فولاد مبارکه موفق شد پروژه های احداث 
و راه اندازی نیروگاه های ۹۱۴ مگاواتی ســیکل ترکیبی و ۶۰۰ 
مگاواتی خورشیدی را در دستور کار قرار دهد و هر دو را وارد مدار 
کند. در حوزه تامین گاز نیز مطالعات لازم انجام شده و به زودی 

قرارداد میادین گازی فولاد مبارکه به امضا خواهد رسید.
فولاد مبارکه در حوزه معدن نیز سرمایه گذاری های قابل توجهی 
داشته و خرید صورت گرفته، اتفاق بزرگی است که ما را چندین 

گام در مسیر  دستیابی به اصول توازن پیش خواهد برد.
هم افزایی فولاد مبارکه بــا هلدینگ تخصصی فولادی معدنی 
بنیاد مستضعفان در دستور کار اســت و این در حالی است که 
امروز نه تنها صنعت فولاد بلکه همه صنایع بزرگ دنیا با اتفاقاتی 
از این دست مواجه هستند که شرکت ها به ادغام های هدفمند، 

مشارکت های هوشمند و اتحادهای استراتژیک روی آورده اند.
امروز رقابت در بازارهای جهانی حرف اول را می زند و چه بســا 
شرکت های زیادی بوده اند که در دوره هایی حرف های زیادی 
برای گفتن داشته اند اما امروز به دلیل عدم توجه به مشارکت 
اصول رقابت در بازار و نداشتن نگاه هوشمندانه به موضوع ، دیگر 

اثری از آن ها نیست و جایگاهشان را از دست داده اند.
در حال حاضر شاهد ادغام های هوشمند و ارتباطات استراتژیک 

در سطح ملی و بین المللی هستیم که نقش بزرگی در شرکت های 
معدنی، صنعتی و حوزه های مختلف خــودرو ایفا کرده اند. در 
این زمینه می توان به شــرکت هایی نظیر بــی اچ بی بیلتون و 
آرسلورمیتال اشاره کرد که البته هر دوی این شرکت ها همجنس 
بودند و ادغام نامتجانس سومیتومو کورپوریشن نیز نمونه ای قابل 

اشاره به شمار می رود.
صــدور مجــوز بــرای ۲۰۰ شــرکت فــولادی بــرای 
تولیــد ۲۰۰ میلیــون تــن فــولاد فاجعــه اســت چراکه 
 از این تعداد ۷۵ شــرکت کمتر از ۵۰۰ هزار تــن تولید دارند 

و شرکت های رقابت پذیری نیستند.
همکاری فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس برای خرید شــرکت 
معدنی کانی سازان کیمیا الگویی در راستای ادغام و مشارکت 
استراتژیک برای توسعه پایدار است؛ ما با این اقدام نشان دادیم که 
پای حرفی که می زنیم هستیم و به آنچه معتقدیم عمل می کنیم.

فولاد مبارکه این مشــارکت را با هدف قوت بخشی به صنعت 
فولاد کشور انجام داد و  در این پروژه مشارکتی صورت گرفت که 
مدیریت تخصصی و حرفه ای بر آن حاکم است و فولادمبارکه نیز 
از منافع مشارکت بهره مند می شود. قطعاً شرکت گسترش صنایع 
مدنی فولاد پارس ظرفیت های خوبی دارد و امیدواریم که این 

اتفاق منشا دستاوردهای ارزشمند بیشتری باشد.
امیدوارم خرید سهام شرکت معدنی کانی سازان کیمیا، الگویی 
باشــد برای اینکه مجموعه های دیگر در وزارت رفاه که دارای 
مجموعه های معدنی متفرقه زیادی اســت و یا در حوزه سهام 
عدالت که سهامداران پرشماری وجود دارند، این اتفاق تکرار شود 
و  سرآغاز اتفاق میمون و مبارکی برای فولاد مبارکه و مجموعه 

بانک پارسیان باشد.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان
آینده تأمین مواد اولیه فولاد مبارکه تضمین شد

خرید سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا آینده تأمین 
مواد اولیه فولاد مبارکه را تضمین کرد و با ورود فولاد مبارکه به این 

شرکت سوددهی آن چندین برابر خواهد شد.
محمد مسعود ســمیعی نژاد، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
پارسیان اظهار کرد: بانک پارســیان در سال ۹۳ در یک مناقصه 

با مشارکت ۶۰ به ۴۰ وارد سیاست های زنجیره صنعت فولاد در 
راستای سیاست های کشور و فرمایشات رهبر معظم انقلاب در 
بخش معدن شد. زمانی که در مبارکه حضور داشتم ورود بخش 
معادن به صنعت فولاد یکی از معضلات بود و این در حالی بود که 
صنعت فولاد وارد معادن نشده بود و از بخش معادن عقب افتاده بود
وی ادامه داد: یکی از کارهای کارشناسی که در این زمینه انجام 
شد، سرمایه گذاری بر اســاس طرح توازن صنعت فولاد بود که 
کسری هایی را حس می کردیم که در آینده گریبانگیر صنعت 

فولاد کشور خواهد شد.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان ادامه داد: زمانی که در 
مبارکه حضور داشتم ورود بخش معادن به صنعت فولاد یکی از 
معضلات بود و این در حالی بود که صنعت فولاد وارد معادن نشده 
بود و از بخش معادن عقب افتاده بود. در آن زمان حتی درگیری را 
با صاحبان معادن کرمان داشتیم که قصد داشتند سنگ آهن به 

فولاد مبارکه و فولاد خوزستان ندهند.

امروز خوشحالم که شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا به دست اهلش سپرده شد

وی ادامه داد: در آن زمان به این فکر افتادیم که فولاد مبارکه که 
برای آینده کشور است باید در حوزه معدن نیز ورود کند، از این 
رو امروز خوشحالم که شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا 
به دست اهلش سپرده شد. سمیعی نژاد با بیان اینکه امروز فولاد 
مبارکه و فولاد کاوه پارس به مجموعه بزرگ معدنی کشور وصل 
شدند و آینده تأمین مواد اولیه خود را تضمین کردند، گفت: اتخاذ 
این تصمیم بزرگ جای تبریک دارد، برخی اوقات شاید دیدگاه ها، 
دیدگاه های اقتصادی نباشــد و بابت حیات باشد اما اینجا هم 
دیدگاه اقتصادی و هم دیدگاه حیات مطرح است و این یک کار 

بزرگی بود که توسط مدیران این دو صنعت بزرگ انجام شد.

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط 
فولاد مبارکه تحول بزرگ اقتصادی و صنعتی در کشور 

و سیستم بانکی
وی خرید شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا توسط 

فولاد مبارکه و فــولاد کاوه پارس را تحول بــزرگ اقتصادی 
و صنعتی در کشــور و سیستم بانکی کشــور دانست و گفت: 
ما برای تولید ۵ میلیون تن گندله و ۵ میلیون تن کنســانتره 
وارد این عرصه شــدیم، بــرای تولید کنســانتره همکاری با 
ایتالیایی ها را در دســتور کار داشتیم که به علت تحریم ها آنها 
 همکاری را قطع کردند اما شــرکتی آلمانــی در این زمینه با

 ما همکاری کرد.

نزدیکی شــرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به 
شرکت فولاد سنگان یکی از مزایای این شرکت برای 

فولاد مبارکه
وی نزدیکــی شــرکت صنایع معدنــی کانی ســازان کیمیا 
به شــرکت فولاد ســنگان را یکی از مزایای این شرکت برای 
فولاد مبارکه دانســت و گفت: این شــرکت دارای ۱۱ چاه آب 
اســت، همچنین ریل جابجایی مواد در ایــن کارخانه موجود 
است و بزرگترین ســد مواد باطله نیز برای این شرکت ساخته 
 شده و توانسته چندین ســال از آلایندگی جدا باشد و عوارض 

نداشته باشد.
سمیعی نژاد با اشاره به اینکه نیروهای جوان به کارگیری شده در 
اپُال توسط بازنشستگان فولاد مبارکه آموزش دیده اند، تصریح 
کرد: همچنین سیستم این مجموعه بر اساس سیستم فولاد 
مبارکه طراحی شده و چارت سازمانی و شرح وظایف نیز مطابق 

با فولاد مبارکه است.

مطمئنم با ورود فولاد مبارکه این ســود چندین برابر 
خواهد شد

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری بانک پارسیان با بیان اینکه 
شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا تاکنون بیش از ۲۰ همت 
سود داشته و بین سهامداران تقسیم کرده است، گفت: مطمئنم 
با ورود فولاد مبارکه این سود چندین برابر خواهد شد، ما زمانی 
بود که بیش از ۱۲ هزار میلیارد تومان کالا روی زمین داشتیم اما با 
ورود شرکت فولاد مبارکه و شرکت کاوه پارس که مصرف کننده 

هستند، این مشکل برطرف خواهد شد

آینده تأمین مواد اولیه فولاد مبارکه تضمین شد

خرید اپُال گام بلندی برای رسیدن به توازن در گروه فولاد مبارکه است

تبليغات 
خلاق

  مساله خود را »اسكمپر« كنيد
ما بارها شنیده ایم که یک مساله را بزرگ نکنید 
که البته نکته درستي است اما گاهي اوقات بزرگ 
کردن یک بعد از مساله مي تواند راهگشا باشد. این 
پیشنهاد ویژه تکنیکي است به نام اسکمپر. نام 
اسکمپر از اول چند فرمان برداشته شده است که 

در زیر مي آید.
 :)S: Substitute( جانشین کن یا تعویض کن
مثال: استفاده از چراغ راهنمایي شارژ شونده با نور 

آفتاب از طریق صفحه هاي خورشیدي 
ترکیب کن )C: Combine( : ترکیب دستگاه 
چاپگر و کپي و فکس و اسکنر که منجر به تولید 

یک دستگاه به جاي چهار دستگاه شد.
اقتباس کن )A: Adapt( : مثال: ســاخت 
هواپیما با استفاده از ساختمان بال و بدن پرندگان
 M:( تغییر بده/بــزرگ کن/کوچك کن
Modify/Magnify( : تلویزیون هــاي بــا 

صفحات بزرگ تر براي مکان هاي بزرگ
 P: Put to other( کاربرد دیگر پیدا کن
uses( : استفاده از کیس بلااستفاده کامپیوتر به 

جاي منقل کباب پزي
حذف کن )E: Eliminate( : مثال: حذف سیم 

از هندزفري موبایل )همانند آیفون ۷(
R: Reverse/( بازآرایي کن، معکوس کن

Rearrangement(: استفاده از شب به جاي 
روز جهت کارهاي اداري در مناطق گرمسیر

نگاه راهبردي
ایــن تکنیــک در مدیریــت اســتراتژیک و 
تصمیم گیري هاي خرد و کلان مي تواند کاربرد 
داشته باشــد. به عنوان نمونه زماني که شما با 
مشــکل اشــباع بازار یا تشــدید رقابت روبه رو 
مي شوید، مي توانید با اســتفاده از فرمان کاربرد 
دیگر پیدا کن براي محصول و تکنولوژي خود، 
بازار جدیدي پیدا کنید، مانند کاري که آمازون با 
کتابفروشي شروع کرد حالا تبدیل شده است به 

همه چیزفروشي. 
یا مي توان بــا به کار بردن ایــن فرامین در مدل 
کسب وکاري خود، به ایده هاي جدیدي رسید. 
از این پس وقتي با یک مساله روبه رو شدید، سعي 

کنید ابعاد مختلف آن را اسکمپر کنید. 

اورژانس کسب و کار آموزش

بیشتر ما به نظر مي آید کلمه »رهبر سازماني« را با ویژگي هاي شخصیتي 
مرسوم مثل کاریزما بودن، پویایي، خودانگیزشي و قدرتمندي 

پیوند داده ایم. هیچ کدام از این مشــخصه ها نادرست 
نیستند. بیشــتر رهبران ســازماني موفق که با آنها 

ملاقات داشته ام نه همه این ویژگي ها ولي چندین 
ویژگی از آنها را داشته اند اما آیا فقط چون اینها 
تصور معمــول از ویژگي هاي رهبر ســازماني 

هستند، داشتن آنها مدیر را به بهترین فرد تبدیل 
مي کند؟

با اتصال داخلي تکنولوژیک و فشار اجتماعي، جهان 
ســریع تر از آنچه بتوانیم خود را تغییر بدهیم، 
دگرگون مي شود. این تغییر عمیق، تغییرناپذیر 

و وابسته به یکدیگر است. براي وفق دادن به طور 

مناســب و مقتضي، نیاز به تجدیدنظر درباره طرز فکرمــان از رهبران و 
رهبري سازماني داریم. امروزه ویژگي جدیدي مطرح شده است که 

روز به روز هم بر اهمیت آن افزوده مي شود. 

 فروتني
معمولا وقتي از لغت فروتني اســتفاده مي کنیم، گمان 
مي کنیم که این کلمه نوعي انفعال را نشان مي دهد. مردم 
فروتن براي خواست دیگران، خودشان را پایین تر از بقیه 
قرار مي دهند. آنها یا مورد بي اعتنایي قرار مي گیرند یا جا 
پاي دیگران مي گذارند. گرچه به نظر مي رسد این مفهوم 
در تضاد با تعاریف اولیه ماســت اما هیچ کدام درســت 
نیســت. فروتني به معناي ضعف نیســت. تواضع، قلب 

رهبري سازماني است.

چگونه یک رهبر سازمانی را توصیف می کنید؟
4 تفاوت بين مغز زنان و مردان را بدانيد

مغز که مهم ترین، حساس ترین و پیچیده ترین عضو بدن انسان است، از نظر کارکرد و اندازه 
میان دو جنس زن و مرد متفاوت است. در این نوشتار ۶ تفاوت بین مغز زنان و مردان آمده است. 

۱. روابط انساني
زنان تمایل دارند به نحو کارآمدتري با دیگران ارتباط برقرار کرده و توجه خویش را به 
یافتن راه حل مفید گروهي، حل و فصل مسائل و کاربرد نشانه هاي غیرکلامي همچون 
لحن، هیجان و همدردي معطوف کنند. در حالي که مردها بیشتر تمایل دارند که 
وظیفه شناس، کم حرف  و منزوي تر باشند. مردان از حیث درک هیجاناتي که آشکارا به 
زبان نمي آیند، با اشکال مواجه مي شوند و حال آنکه زنان معمولا هیجانات و نشانه هاي 
عاطفي را احساس مي کنند. این تفاوت ها مشخص مي سازند که چرا زنان گاهي از 

لحاظ ارتباط دچار مشکل اند و چرا دوستي هاي مردانه و زنانه با هم متفاوت  هستند.

۲. مغز سمت چپ در سنجش با هر دو نیمکره مغز
مردها گرایش دارند در نیمکره چپ مغز پردازش کنند در صورتي که زن ها مي توانند 
از هر دو نیمکره به خوبي استفاده کنند. این تفاوت مشخص مي سازد که چرا مردان 
معمولا از لحاظ فعالیت هاي ناشــي از نیمکره چپ قوي هستند و از چشم انداز 
وظیفه شناسي به مشکل گشــایي راه مي یابند، اما زنان معمولا گره مشکلات را 

خلاقانه تر حل مي کنند و هنگام ارتباط، از احساسات، آگاه ترند. 

۳. توانایي هاي ریاضي
یک تفاوت بین مغز زنان و مردان در توانایي هاي ریاضي اســت. ناحیه اي از مغز 
موسوم به بخش آهیانه اي تحتاني )آي. پي. ال( معمولا در مردان به ویژه در سمت 
چپ، به طرز بارزي بزرگ تر از زنان است. تصور مي شود این بخش از مغز بر قدرت 
ذهني ریاضي نظارت مي کند و شاید روشن مي سازد که چرا مردها اغلب بهتر از 
زنان از عهده حل مسائل ریاضي برمي آیند. جالب است بدانید این همان ناحیه مغز 
انیشتین است که معلوم شد به طرز غیرعادي بزرگ است. در ضمن بخش آهیانه اي 
تحتاني )آي.پي .ال( اطلاعات حسي را آمایش مي کند و طرف راست بزرگ تر مغز 
زنان، به آنها کمک مي کند که متوجه مسائلي مانند گریه شبانه کودک شان شوند. 

۴. واکنش نسبت به فشار رواني )استرس( 
مــردان در مقابل شــرایط تنــش زا، از خود واکنش »ســتیز یا گریز« نشــان 
مي دهند. در حالي که بــه نظر مي آید زنــان در رویارویي با چنیــن اوضاعي، 
 اســتراتژي »تمایل و دوســتي کردن« را در پیش مي گیرند. روانشناسي به نام 
»شلي ایي تیلر« بعد از اینکه متوجه شد زن ها موقع مواجه شدن با فشار روحي از 
خود و فرزندان شان مراقبت می کنند و پیوندهاي استوار گروهي به وجود مي آورند، 
عبارت »تمایل و دوستي کردن« را وضع کرد. چرایي این واکنش هاي ناهمانند، 
ریشه در هورمون ها دارد. هنگامي که همه دچار فشار رواني مي شوند، هورمون 
»اکسي توسین« آزاد مي  شود. با این وصف، »استروژن« معمولا »اکسي توسین« را 
افزایش داده و منجر به آرامش مي شود. در صورتي که »تستوستروني« که مردها 

موقع بروز فشار روحي تولید مي کنند، اثرات »اکسي توسین« را مي کاهد. 

آگاهی


